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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

„ГСИ-Балкани“ си 
заминава, работниците 
ги поемат други фирми

Стр. 2

Какво да правим и какво 
не - съветва фитнес 

треньорът Димо Бенев

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 20 януари

Стр. 6
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1 Добрин Вътев, художник: 

Ще Стоят лИ нА трупчетА 
проеКтИте нА оБЩИнИте 

огнеборци с големи сърца 
осиновяват бездомно куче

през 2023-та В оБлАСттА

4 Димитър николов:  
прахосахме две години 

4 Кметът на поморие Иван Алексиев: 
10 проекта стоят в изчакване 

4 Добрата новина: 108 километра 
републикански пътища  

ще се ремонтират 

4 започва реконструкция  
на две улици в Айтос 4-5,7u

Влез във форма след празниците!

Теле-
медицина 

тръгва  
в Бургас

Стр. 

12зА пЪрВИ
пЪт!

Творческата работа иска богати приятели, 
реклама, маркетинг, освен талант
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Военната служба и годините в затвор  
на репресирани ще се зачитат за осигурителен стаж

Н
ов

ин
и

Георги РУСИНОВ

48-ото Народно събра-
ние прие на първо четене 
промени в Закона за из-
менение и допълнение в 
Кодекса за социално оси-
гуряване, касаещи пенси-
онирането. Новите тексто-
ве са по предложение на 
ДПС. 

Така вече наборната во-
енна служба трябва да се 
зачита за „Действителен 
осигурителен стаж” при 
пенсиониране на лица на-
вършили 67 години, на кои-
то не им достига 2 години 
осигурителен стаж за да 
се възползват от правата 
си, произтичащи от чл.68, 
ал. 3 от КСО, а именно да 
са навършили 67 години и 
да имат 15 години действи-
телен осигурителен стаж.

Вторият нов текст касае 
лицата по чл.7 от Закона 
за политическата и граж-
данска реабилитация на 
репресирани лица, които 
без съд и присъда са ле-
жали в затвори, лагери и 

трудововъзпитателни об-
щежития до момента това 
време се признава за тру-
дов стаж. След приемане-
то на Закона тези лица 
при пенсиониране ще мо-
гат да се възползват от то-
зи период като осигурите-
лен стаж, нещо което до-
сега не беше възможно.

„Преди всичко останало 

става въпрос за морална 
реабилитация на тези ге-
рои, които са допринесли 
за установяване на демо-
крацията в България“, на-
писа бургаският депутат 
Севим Али и изказа благо-
дарност към д-р Хасан 
Адемов за експертизата и 
съдействието при изготвя-
нето на законопроекта.

На пърВо 

четеНе: 

Георги РУСИНОВ

С пълно единодушие от 
184 гласа „за“ Народното 
събрание прие промени в 
Закона за хората с увреж-
дания на първо четене, с 
които се удължава срокът 
на инвалидните пенсии и 
другите видове подкрепа 
до издаването на нови 
ТЕЛК решения.

„След днешното гласу-
ване сме една крачка по-
близо да гарантираме, че 
никой няма да остане без 
доходи заради забавени 
определения от лекарски-
те комисии. Освен инва-
лидните пенсии, ще се по-
лучават помощите по ЗХУ, 
както и подкрепата по 
други нормативни доку-
менти като безплатни ви-
нетки, лична помощ, асис-
тентска подкрепа и др. За-
ложили сме и срок, в кой-

то трябва да бъдат изда-
вани ТЕЛК решенията – до 
един месец след изтича-
нето на старите. В проти-
вен случай ще се считат 
за просрочени и за да бъ-
дат осигурени социалните 
плащания, Регионалните 
здравни инспекции тряб-
ва да подават информа-
ция до НОИ, НЗОК, Аген-
цията за социално подпо-
магане, Агенцията за хо-
рата с увреждания, НАП, 
работодателите или общи-
ните. Хората, на които е 
определена намалена ра-
ботоспособност, вид и 
степен на увреждане и съ-
ответно – по-ниска помощ, 
няма да възстановяват 
средствата, които са по-
лучили до издаването на 
новото си решение“, зая-
ви бургаският депутат Се-
вим Али. 

Севим Али

Важни промени за теЛК 
решенията приеха депутатите

Силвия ШАТЪРОВА

Връзка за телемедицина между 
УМБАЛ - Бургас и социалните домо-
ве в областта ще стартира за първи 
път в страната. Инициативата е под-

крепена от Здравното министерство, 
като ще се изгради цялостна систе-
ма за телевръзка между областната 
болница и социалните домове, къде-
то се предлага дневен стационар, 
както и с екипите, обслужващи до-

машния патронаж в града, съобщи 
областният управител на Бургас - 
проф. Мария Нейкова.

Освен видеовръзката, с която ме-
диците ще могат да се запознаят със 
състоянието на пациентите, в реал-
но време те ще получат и резултати-
те от изследвания, които ще бъдат 
правени от мобилни екипи на мяс-
то. 

Вторият етап ще обхване всички 
детски градини и училища на терито-
рията на Бургаска област. 

До средата на януари рисковите 
пациенти ще бъдат снабдени и със 
специални гривни, които ще правят 
постоянен мониторинг на здравния 
им статут - кръвно налягане, кръвна 
захар, прединстултни състояния. 
При промяна на състоянието лека-
рите ще се свържат с пациентите и 
ще им дават указания за действия, а 
при необходимост на място ще бъде 
изпратен спешен екип. 

Проектът ще бъде подпомогнат 
чрез Плана за възстановяване и ус-
тойчивост. На следващ етап от про-
екта се предвижда да бъдат обхвани 
всички труднодостъпни населени 
места на територията на цялата 
страна. 

Дона МИТЕВА

Покрай грипната вълна в 
Бургаско и обявените от 
просветния министър не-
учебни дни лъсна друг обра-
зователен проблем: Тиймс 
– системата за онлайн обу-
чение, не работи. Затова 
алармира географът Кон-
стантин Янков, който е и ли-
дер на Синдиката на учите-
лите към КНСБ.

„Тази система работеше 
безотказно по време на ко-
вида. Сега не работи. Така 
е от началото на учебната 
година.Упреците тогава бя-
ха между чиновниците от 
Просветното министерство 
и програмистите. Не знам 
кой крив, кой прав – но до-
сега резултатът е същият.

Няма информация в голя-
ма част от класните стаи, 
което ще рече, че система-
та не е напълнена. Това не 
се прави от учителите.

Например от 14 класа, на 
които аз преподавам, към 
15.00 часа на днешния 11 
януари, аз имам вкарани в 

системата 6 класа, като в 
три от тях няма въведен ни-
то един ученик. За остана-
лите нямам създадени клас-
ни стаи изобщо. И това оче-
видно е проблем в цялата 
страна. Всички учители се 
оплакват. А вчера след за-

седанието на Щаба за бор-
ба с грипа и острите респи-
раторни заболявания, инди-
кациите бяха за онлайн обу-
чение. Решението на обра-
зователния министър да 
обяви дните от 12 до 15 яну-
ари за неучебни спестява 

точно главоболията на учи-
тели и ученици, които не 
знаят кога и как са в онлайн 
час. Вероятно и това е скри-
тата причина, освен това, 
че болните ученици няма 
как да са пълноценни в обу-
чението от дистанция, да се 
обявят дните за неучебни“, 
коментира учителят.

Той показа нагледно неу-
дачите в платформата, от-
варяйки празна и готова за 
онлайн работа класна стая.

Тръгва телемедицинска връзка между  
УМБАЛ - Бургас и социалните домове в областта

Само грипът ли бе причина за неочакваната ваканция 
на учениците? онлайн обучението - невъзможно

От вчера в Бургаска 
област влязоха в сила 
мерките, обявени от 
Областния щаб за бор-
ба с грипа и острите ре-
спираторни заболява-
ния. 

До 17 януари учени-
ците са в грипна вакан-
ция. 

Преустановени са 
плановите операции, 
женските и детски кон-
султации, профилак-
тичните прегледи и 
имунизации.

Учителят по география Константин Янков показ-
ва празните класни стаи в Тиймс

Силвия ШАТЪРОВА

Допълнителни средства 
за Общинския приют за без-
домни кучета, който се на-
мира в местността Пода, ще 
поиска общинският съвет-
ник Манол Тодоров. Той по-
сети приюта, за да се запоз-
нае с условията там. В дъж-
довния ден кадрите показ-
ват, че изоставените и без-
домни животинки не живеят 
в добри условия.

Кадрите бяха публикувани 
в социалните мрежи. 

„Ще поискам да бъдат за-
ложени допълнителни сред-
ства още тази година за при-
юта, за спешни и неотложни 
ремонти. Материалната ба-
за там е покъртителна! Ще 
входирам питане в Община 
Бургас предвижда ли се из-

граждането на нов приют, 
който да е изцяло на общин-
ска земя и който да отгова-
ря на нормални изисквания 
за живот на кучетата... Това 
там не е живот! Ако не са те-
зи прекрасни хора, които се 
грижат за кучетата, всичко 
ще рухне за един миг! Тези 
хора са герои!“, написа в от-
говор на въпрос на „Черно-
морски фар“ ще бъде ли за-
вишена сумата от бюджета 
за тази година Манол Тодо-
ров. 

36 000 лева е бюджетът на 
Общинския приют за тази 
година. 

Наскоро бе пуснат благот-
ворителен календар с жи-
вотните там, отделно редов-
но се организират осинови-
телни кампании, както и да-
рителски.

След посещение в Приюта  
за бездомни кучета: 

Общински съветник 
ще поиска още пари 

за животните там

Манол Тодоров
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

Георги РУСИНОВ

Темата с Наредбата за 
преместваемите обекти по 
чл. 56 отново е на дневен 
ред след скандала с Гъбка-
та в Бургас, за който „Чер-
номорски фар“ писа. Об-
щинският съветник Георги 
Дракалиев е входирал 
предложение за промяна в 
Наредбата. Основният мо-
мент, който той предлага, е 
да се отдава само чрез 
търг всяка общинска пози-
ция за поставяне на пре-
местваем обект, за която 
има повече от един канди-
дат. Документът е качен на 
сайта на Община Бургас и 
вече тече 30-дневният срок, 
в който всеки гражданин, 
общински съветник, търго-
вец би могъл да направи 
предложение, становище 
или друго по изложения 
проект.

„Мотивите ми като пред-
седател на Комисията по 
общинска собственост, са 
следните: в действащата 
Наредба няма заложен 
ред, по който да се проце-
дира, когато за определе-
на позиция за поставяне 
на преместваем обект кан-
дидатстват едновременно 
повече от един търговец. 
Това често е водело до не-
приятни сцени, скандали, 
недоволство и обвинения 
към общинските служители 
и съветниците, че се взи-
мат субективни решения, 

за да бъде облагодетел-
стван някой кандидат. 
През годините са правени 
опити да се регламентира 
този казус, но или съдът е 
отменял предвидения ред, 
или е имало съпротива от 
представители на търго-
вците, ползващи този род 
обекти. Общото мнение ви-
наги е било, че най-спра-
ведливо е в такива случаи 
да бъде провеждан търг, 
като вече имаме проведе-
ни и няколко процедури за 
отдаване под наем на час-
ти от свободни общински 
имоти като новоутвърдени 
позиции, върху които дото-
гава не са били поставяни 
преместваеми обекти. Ос-
вен че е най-справедливо, 
конкуренцията при търго-
вете обикновено носи и по-
вече приходи в общинския 
бюджет“, посочва Драка-
лиев.

Според него с предложе-
ната промяна ще се внесе 
ред в този проблемен ка-
зус, ще го процедира спра-
ведливо и ще елиминира 
поводите за обвинения към 
общинските съветници и 
служители в субективност 
и намеса.

„Разчитам на подкрепа-
та на общинските съветни-
ци за приемане на този 
справедлив регламент и 
също така смятам, че ко-
мисията по чл.6, ал.1 от На-
редбата за преместваеми-
те обекти не трябва повече 
да взима решения в полза 
на някой от кандидатства-
щите за позиции, за които 
има подадени повече от 
едно заявление, а да пре-
прати тези случаи към ад-
министрацията за провеж-
дане на търг“, завършва 
общинският съветник.

кРИМИ
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 На основание Решение № 678 от 21 декември 
2022 година на Общински съвет и заповед № 25 
/ 10.01.2023 г. на кмета на общината, Общински 
съвет - Средец обявява конкурс за избор на упра-
вител на „МБАЛ-Средец” ЕООД гр. Средец, както 
следва:

I. Открива процедура за избор на управител и 
възлагане на управлението на „МБАЛ-Средец” 
ЕООД гр. Средец чрез провеждане на конкурс.

II. Изисквания към кандидатите: 
1. Да притежават образователноквалификаци

онна степен “магистър” по медицина, съответно 
дентална медицина, и с квалификация по здравен 
мениджмънт или лице с образователноквалифика
ционна степен “магистър” по икономика и управле
ние и с придобита образователна и/или научна сте
пен, специалност или преминато обучение за пови
шаване на квалификацията по чл.43 от Закона за 
висшето образование в областта на здравния ме
ниджмънт.

2. Да имат наймалко пет години професионален 
стаж като лекар, съответно лекар по дентална меди
цина, или икономист; кандидатите, притежаващи 
образователноквалификационна степен “магис
тър” по медицина, съответно дентална медицина, да 
имат придобита специалност.

3. Да не са осъждани на лишаване от свобода за 
умишлени престъпления от общ характер, освен ако 
са реабилитирани.

III. Необходими документи, място и срок на по-
даване. 

За участие в конкурса се подава заявление, към 
което се прилагат два отделни плика, както следва:

- плик №1 съдържа:
1. Заявление;
2. Автобиография;
3. Диплом за завършено образование – копие;
4. Диплом за придобита основна специалност – 

копие;
5. Свидетелство за придобита квалификационна 

степен „Здравен мениджмънт”;
6. Копие от трудова книжка;
7. Свидетелство за съдимост в срок на валид

ност;
- плик №2 съдържа:
Писмена разработка на програма за развитието и 

дейността на лечебното заведение за тригодишен 
период.

Информация и данни, необходими за подготовка
та на писмената разработка, относно структура, бю
джет, численост и щатно разписание се получават в 
счетоводството на съответното лечебно заведение. 

Плик №1 и Плик №2 се поставят в един общ за-
печатан плик, а заявленията се завеждат в спе-
циален регистър по реда на тяхното постъпване.

За всяко подадено заявление се издава удостове
рение в което се посочват името на подателя, дата
та и часът на приемането му.

Документите се подават лично или чрез надлеж
но упълномощено лице в деловодството на Община 

Средец в срок до 30дни от публикуването на обя
вата за конкурса.

IV. Конкурсът ще се проведе в първия присъст-
вен ден след крайния срок за получаване на за-
явленията за участие от 10.00 часа в заседател-
ната зала на Общински съвет, стая №105.

Конкурсът ще се проведе на три етапа, както следва: 
 Отваряне на пликовете по реда на тяхното пос

тъпване в присъствието на явилите се кандидати и 
проверка на съответствието на представените доку
менти с предварително обявените изисквания към 
кандидатите.

 Представяне от допуснатите до втория етап кан
дидати на програма за развитие и дейността на ле
чебното заведение за тригодишен период и оценя
ване в съответствие с критериите за оценка. До съ
беседване се отпускат кандидатите, получили оцен
ка не пониска от много добър 4,50 по шестобална
та система.

 Събеседване с допуснатите кандидати.
V. Критерии за оценка:
 Критерии за оценка на програма за развитие и 

дейността на лечебното заведение:
• Съответствие на програмите с нормативната 

уредба;
• Съответствие на формулираните цели и задачи с 

вида на лечебното заведение и с предмета на дейност;

• Анализ на здравно-демографски и здравно-
икономически показатели;

• Съответствие на разработената програма с 
обективното състояние на лечебното заведение;

• Логическа структура на програмата за развитие 
и дейността на лечебното заведение.

 Критерии за оценка от събеседването:
• Обосновано представяне на приоритетите и за

дачите на лечебното заведение;
• Степен на познаване на нормативна уредба в 

областта на здравеопазването;
• Приоритети и виждания за финансовата поли

тика на дружеството. Източници на финансиране;
• Комуникативни, управленски и организационни 

способности;
• Проверка на способност за обективна прецен

ка и представяне на адекватно разрешение на кон
кретен проблем.

При промяна в датата, часа и мястото за 
провеждане на конкурса, кандидатите ще бъ-
дат своевременно уведомени.

Общодостъпно място, на което се обявяват спи
съците или други съобщения във връзка с конкурса: 
на таблото в Общинска администрация гр. Средец и 
на електронната страница на Община Средец  
http://sredets.bg

Информация относно темата и предмета на събе
седването – всеки работен ден от 8.00 ч. до 16.00 
ч. в сградата на Общинска администрация, ет.1, 
стая 106, Председател на Общински съвет, тел. 
05551 77 32.

ДИНКО ЦЪЦАРОВ 
ПРЕДСЕДАТЕЛ ОБЩИНСКИ СЪВЕТ НА ОБЩИНА 

СРЕДЕЦ

Майка и син от 
каблешково 
въртели бизнес 
с наркотици, 
спипаха ги

52-годишна жена от 
Каблешково и 33-годиш-
ният й син са арестувани 
от служители на Районно 
управление – Поморие, 
съобщиха от пресцентъ-
ра на Областна дирекция 
на МВР-Бургас. 
Полицаите извършили 
претърсване в дома им, 
където са намерени и 
иззети друсан чай и 
амфетамин с общо тегло 
около 16 грама. Двамата 
са задържани за срок до 
24 часа, а работата по 
случая продължава.

Айтозлия 
открадна 
портмоне със 
105 лева от 
пенсионерка

59-годишен айтозлия 
е задържан за кражбата 
на дамско портмоне, 
съобщиха от пресцентъ-
ра на Областна дирекция 
на МВР-Бургас. В него 
имало лична карта и 
сумата от 105 лева, соб-
ственост на 73-годишна 
айтозлийка. Кражбата е 
осъществена на 30 
декември миналата 
година в района на кор-
поративния пазар в 
града. След като е уста-
новен и задържан от 
полицията, мъжът напра-
вил пълни самопризна-
ния.

Дона МИТЕВА

За масови съкращения на работ-
ници в руската компания "Балка-
ни", която работи на територията 
на "Лукойл Нефтохим Бургас" бяха 
информирани преди Нова година 
Бюрото по труда и синдикатите. Бе 
подадена информация за съкраща-
ването на 131 души. Въпреки очак-
ванията тези хора да излязат на 

борсата, се оказва по непотвърде-
ни данни, че те са пренасочени към 
онези фирми, които ще поемат дей-
ността.

Живко Янакиев, директор на 
„Бюрото по труда“ – Бургас ко-
ментира: „Факт е, че предприяти-
ето "ГСИ-Балкани" се ликвидира. 
В годините много пъти са били от-
правяни предизвестия, защото те 
работят на базата на временни 

договори. 
Наистина ще се ликвидира пред-

приятието, но дейността му ще се 
поеме от други, защото няма как 
тази дейност да не се извършва. Тя 
е свързана с ремонти и поддръж-
ка. 

В крайна сметка най-вероятно 
хората ще ги поеме друга фирма. 
Макар при нас информацията да 
не е официална, логиката е такава. 

От предприятието нямат задълже-
ние да ни уведомяват, нямат такъв 
ангажимент“, подчерта той.

Съгласно закона, работодателят 
- "ГСИ-Балкани", информира за 
предстоящото ликвидиране на фир-
мата Регионалната служба по зае-
тост. Тя от своя страна уведоми 
Община - Бургас, Бюрото по труда 
и др. органи, които са свързани с 
регистрацията на безработни.

„ГСИ-Балкани“ си заминава, 
работниците ги поемат други фирми

Само чрез търг да се отдават обектите 
по чл. 56 с повече от един кандидат

„Черноморски фар“

На 13 януари 2023 г. ще се навършат 145 години от рож-
дението на лиричния гений Пейо Яворов. Светлата го-
дишнина ще бъде почетена с полагане на венци и цветя 
пред паметника на поета в Поморие от 11.00 часа.

Община Поморие и Народно читалище ”Просвета 
1888” канят на събитието всеки, който желае да се пре-
клони пред лика на Яворов в знак на уважение и призна-
телност.

Поморие отбелязва  
145 години от  

рождението на Яворов



Дона МИТЕВА

„Фрапорт Туин Стар 
Еърпорт Мениджмънт“ АД 
предвижда да инвестира 
над 70 млн. евро в двете 
морски летища – Бургас и 
Варна, до 2026 г. От тях над 
50 млн. евро са предвиде-
ни за бургаския аеропорт, 
сочат данните от пресцен-
търа. 

От началото на концеси-
ята над 101 млн. евро са 
инвестирани в бургаското 
летище. Те са част от об-
щите инвестиции, с които 
компанията се е ангажира-

ла за целия срок на конце-
сионния договор, предвиж-
дащ общо 413 млн. евро 
за летищата във Варна и 
Бургас.

В настоящия генера-
лен план, който обхваща 
периода от 2022 до 2026 
г., „Фрапорт Туин Стар 
Еърпорт Мениджмънт“ АД 
планира да инвестира по-
вече от 50 млн. евро в про-
екти на летище Бургас, като 
собствена фотоволтаична 
централа. Част от средства-
та ще бъдат използвани за 
разширяването на перона 
и инсталиране на ново ос-

ветление. Разширение на 
сервизната зона и изграж-
дане на хале за поддръж-
ка на самолетообслужва-
ща техника, също е пред-
видено, както и рехабили-
тация на пистата, включи-
телно изграждане на нова 
светосистема.

Ще бъде извършено 
обновяване на зони от 
Терминал 1 и подготовка за 
работа в режим „Шенген“, 
както и ще започне раз-
ширението на Терминал 2 
„Заминаващи“ – на ниво 
проектиране и разрешение 
за строеж.

Георги РУСИНОВ

Над 108 километра репу-
бликански пътища в облас-
тта предстои да се ремонти-
рат през 2023-та. За тях пре-
ди Нова година бяха отворени 
офертите в обществената по-
ръчка за изработване на тех-
нически проекти за ремонтни-
те дейности. Тя е разделена в 
четири позиции, а прогнозната 
стойност за изработването на 
технически проекти е 2 167 060 
лева, без ДДС.

В нея са и над 60 километра 
от Подбалканския път в учас-
тъка от Венец – Карнобат – 
Айтос – Ветрен. Трасето е ос-
новен алтернативен маршрут 
на автомагистрала „Тракия“. 
Предвиденият ремонт е добра 
новина за хилядите шофьори от 
Карнобат, Сунгурларе, Айтос, 
Руен и други близки населе-
ни места, които всекидневно 
ползват именно натоварения 
първокласен път. До редакци-
ята на „Черноморски фар“ пи-
саха жители от гореизброени-
те населени места, които се оп-
лакаха от лошото състояние на 
пътя. Според хората това до-
пълнително създава предпос-
тавки за пътни произшествия 
и ремонт е необходим възмож-
но по-скоро.

Ремонтът на тази част от 
Подбалканския път е пър-
ва обособена позиция в об-
ществената поръчка, за която 

оферти подадоха 14 строител-
ни фирми. 

Отсечката започва при 
село Венец, след пътен въ-
зел „Петолъчката“ и завършва 
при пътен възел „Бургас – за-
пад“, където е връзката с АМ 
„Тракия“ и квартал „Ветрен“ 
на Бургас. Трасето преминава 
през 4 населени места – село 
Венец, Карнобат, Айтос и квар-
тал „Ветрен“. Индикативната 
стойност на поръчката е 
1 203 600 лева, без ДДС. Срокът 
за изпълнение на проектант-
ските работи е 120 календар-
ни дни и започва от датата на 
сключването на договора. Той 
включва само времето за про-
ектиране и е разделен в три 
междинни етапа.

Припомняме, че на дневен 
ред стои и идеята за свързва-
нето на Бургас с околните на 
него общини с четирилентови 
пътища. Именно в частта до 
Айтос трябва да е един от тях. 
Предвид обаче икономическа-
та криза, в която се намира 
държавата, както и несигурна-
та политическа обстановка, не 
е ясно дали скоро изобщо ще 
се започне работа по амбици-
озния план.

Втората обособена пози-
ция е за проектиране на ос-
новния ремонт на 14,9 кило-
метра от третокласния път III-
795 Бистрец – Житосвят, кой-
то свързва общините Карнобат 
и Средец. Отворени бяха 13 

оферти. 
Участъкът започва след село 

Житосвят и завършва при 
кръстовището с общинския път 
за село Бистрец. Преминава 
през две населени места – 
село Драка и село Малина. 
Прогнозната стойност е 298 000 
лева, без ДДС, а срокът за из-
пълнение на проектантските 
работи е 60 дни, разделен в 
три междинни етапа.

В третата позиция е проек-
тирането на основния ремонт 
на 20,7 км от третокласния път 
III-7908 Присад – Димчево – 
Маринка. Пътят свързва на-
селените места около южна-
та страна на язовир „Мандра“ 
между второкласния път II-
79 Средец – Бургас и първо-
класния път I-9 Бургас – Малко 
Търново. 13 фирми подадоха 
оферти.

Участъкът започва при кръс-

товището с пътя Средец – 
Бургас, а краят е при село 
Маринка. Преминава през се-
лата Присад и Димчево, както 
и през две защитени местно-
сти – „Устие на река Изворска“ 
и „Старият Соват“, и две за-
щитени зони – „Мандра – 
Пода“ и „Факийска река“. 
Индикативната стойност е 
417 460 лева, без ДДС, а сро-
кът за проектантските работи 
е 60 дни, разделен в три меж-
динни етапа.

Четвъртата обособена пози-
ция е за изработването на тех-
нически проект за основен ре-
монт на 12,4 км от третоклас-
ния път III-7909 Горно Езерово 
– Братово, свързващ населе-
ните места от южната стра-
на на Бургаското езеро с гр. 
Бургас. И тук 13 фирми пода-
доха оферти.

Отсечката, която ще се ре-

монтира, е от кръстовището с 
второкласния път II-79 Бургас – 
Средец до кръстовището с тре-
токласния път III-5392 Камено 
– Братово в село Братово. 
Преминава през квартал 
„Горно Езерово“ на Бургас и 
село Братово. Индикативната 
стойност е 248 000 лева, без 
ДДС. Срокът за проектантски-
те работи е 60 дни, разделен в 
три междинни етапа.

Изработването на техниче-
ския проект е първата и за-
дължителна стъпка преди пре-
дприемането на качествени 
строителни работи. Въз осно-
ва на готовите проекти след 
това ще се определят конкрет-
ните строително-монтажни ра-
боти, стойността, срокът им за 
реализиране и ще се пристъ-
пи към избора на изпълните-
ли на ремонта и на строител-
ния надзор.
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Какви проекти 
Над 108 километра републиканска 

инфраструктура ще се обновява
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Летище Бургас ще се сдобие със 
собствена фотоволтаична централа

Добра новина: Ремонтират  
60 километра от Венец до 
Ветрен по Подбалканския път

Морската и транспортна-
та свързаност винаги е била 
в центъра на кохезионна-
та политика на ЕС още от 
създаването на общността. 
Средствата, които се инвес-
тират в това, са неразривна 
част от развитието на реги-
она и там, където морските, 
шосейните и пътните връзки 
са на ниво и съответстват на 
потребностите, има условие 
за постигане на успех. Това 
каза Диян Димов, изпълните-
лен директор на „Пристанище 
Бургас“ АД, по време на пър-
вата регионална конференция 
по проект "Европа в България: 
Общо бъдеще", изпълняван от 
Българската телеграфна аген-
ция (БТА) с подкрепата на 
Европейската комисия, коя-
то се проведе в Регионална 
библиотека "Пейо К. Яворов", 

град Бургас.
По думите му, в транспорт-

ната кохезионна политика за 
България средствата през но-
вия програмен период 2021-
2027 г. наистина са най-значи-
телните досега – над 2 млрд. 
лева, от които 1,6 млрд. са ев-
ропейски средства.

Според Димов в условия-
та на военните действия (в 
Украйна - бел. ред.) стана 
ясно, че българската прис-
танищна инфраструктура не 
е подготвена за новите това-
ропотоци и предизвикател-
ствата, които се появиха в 
региона.

"През последната година 
се показа, че пристанищата 
в България нямат капацитет 
да поемат допълнителен то-
вар, което е свързано както с 

изграждането на пристанищ-
ната инфраструктура, така и 
на свързващата към нея (ин-
фраструктура). В тази връз-
ка екипът на Министерство 
на транспорта си е поста-
вила доста сериозни цели и 
през последните месеци ра-
ботят за това и Варна да бъде 
включена в основната тран-
севропейска мрежа", споде-
ли той. Димов допълни, че 
свързаността между Бургас 
и Варна създава условията 
за развитие на целия регион 
на Българското Черноморие, 
а осигуряването на шосейна 
връзка между южната и се-
верната българска граница 
е решението за всички мал-
ки общини – "където е транс-
портната свързаност, там е и 
производствената свързаност 

с движението на стоки и това-
ри". По думите му, Бургас вече 
е доказал, че е най-доброто 
пристанище в региона и има 
най-добрите терминали.

"В момента има много тран-
зитни товари, които няма кой 
да поеме. Това е свързано 
с железопътната връзка от 
Бургас до Сърбия, която има 
няколко проблемни участъка. 
Вече има няколко процедури 
в напреднала фаза, така че се 
надявам, че това ще бъде фи-
нализирано", обясни Димов.

Той подчерта, че цифрови-
зацията и допълнителни еко-
логични проекти в български-
те пристанища са основни 
приоритети и изрази надеж-
да постигнатото през послед-
ните години да бъде ускорено 
в следващите.

Войната в Украйна показа, че пристанищата 
нямат капацитет да поемат допълнителен товар 

Диян Димов - изпълнителен 
директор на „Пристанище 
Бургас“ АД:
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ще се изпълняват през 2023-та

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-19/9.1.2023 г.  
на кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен 

търг с тайно наддаване за продажба на недвижим 
имот-частна общинска собственост, а именно: ПИ 
№00878.502.82 по КК на гр. Ахтопол,  с площ от 
832кв.м., с трайно предназначение-урбанизира-
на, с АЧОС №2211/2022 г

Начална тръжна цена – 69056 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-

малки от  първоначалната тръжна цена плюс 10%. 
Срок за закупуване на тръжната документация 

от деловодството на Община Царево до 15,00 ч. 
на 27.1.2023г. 

 Срок за подаване на предложенията за учас-

тие- до 16,00 ч. на 30.1.2023г. 
Предложенията за участие се подават в дело-

водството на Община Царево в запечатани и не-
прозрачни пликове, със залепен етикет с наиме-
нованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без 
ДДС и размер на депозит за участие -6905,60 лева 
-10 % от началната тръжна цена,  вносим по сметка 
на Община Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно  до 27.1.2023г.

 Дата на отваряне на предложенията - 
31.1.2023г., час-10,45 часа, място- заседателна-
та зала на 3-ти етаж в сградата на Общинска ад-
министрация Царево.

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на 
кандидата след закупуване на тръжната докумен-
тация, всеки работен ден до датата на провежда-
не на търга.
За контакт: Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-20/9.1.2023 г.  
на кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публи-

чен търг с тайно наддаване за продажба на недви-
жим имот-ЧОС, а именно: ПИ №48619.504.116 по 
КККР на гр. Царево,  с площ от 879 кв.м., с трай-
но предназначение-урбанизирана.

  Начална тръжна цена – 65064 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат 

по-малки от  първоначалната тръжна цена плюс 
10%. 

Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15,00 ч. 
на 27.1.2023г. 

 Срок за подаване на предложенията за учас-

тие- до 16,00 ч. на 30.1.2023г. 
Предложенията за участие се подават в дело-

водството на Община Царево в запечатани и не-
прозрачни пликове, със залепен етикет с наиме-
нованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без 
ДДС и размер на депозит за участие -6506,40 лева 
-10 % от началната тръжна цена,  вносим по сметка 
на Община Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно  до 27.1.2023г.

 Дата на отваряне на предложенията - 
31.1.2023г., час-10,30 часа, място- заседателна-
та зала на 3-ти етаж в сградата на Общинска ад-
министрация Царево.

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на 
кандидата след закупуване на тръжната докумен-
тация, всеки работен ден до датата на провежда-
не на търга.
За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

Агенция „Пътна инфра-
структура“ стартира общест-
вена поръчка за избор на из-
пълнител на строително-мон-
тажните дейности при основ-
ния ремонт на 58,6 киломе-
тра от второкласния път II-
99 Царево – Малко Търново. 
Пътят е основна връзка меж-
ду Царево и Малко Търново. 
По пътната артерия преми-
нава основният трафик от 
Южното Черноморие към 
Република Турция.

Участъкът, предвиден за 
ремонт, започва от кръсто-
вището с път III-9901 Царево 
– Резово в Царево, преми-
нава през селата Изгрев и 
Кондолово и завършва при 
Малко Търново. Настилката 
на отделни места е силно 
амортизирана с мрежовид-
ни пукнатини, деформации и 
слягания. Освен ремонт на 
настилката и подобряване 
на отводняването е предви-
дено обновяване и на чети-
рите мостови съоръжения в 
пътната отсечка.

Срокът за изпълнение на 
строително-монтажните ра-
боти е 600 календарни дни 

и започва от датата на под-
писване на протокол за от-
криване на строителна пло-
щадка.

Прогнозната стойност на 
обществената поръчка е 88 

млн. лева, без ДДС и ще се 
финансира от държавния бю-
джет по програма „Основен 
ремонт“ на АПИ. Срокът за 
подаване на офертите е до 
12 януари 2023-та.

„Важно е да бъде подпомог-
нато устойчивото развитие на 
най-малките населени мес-
та“, заяви кметът на Созопол 
Тихомир Янакиев по време на 
регионална конференция по 
проекта „Европа в България: 
Общо бъдеще“, която БТА ор-
ганизира.

„Основните предизвикател-
ства, пред които са изправе-
ни малките населени места, 
са инфраструктурните връзки 
и не само“, допълни той.

"Аз мога да говоря за про-
блемите, които виждаме в 
Созопол от нашата камбана-
рия", заяви той и продължи 
подетата от кмета на община 
Бургас Димитър Николов тема 
за взаимоотношенията и вза-
имодействията на местната с 
централната власт, както и за 
възможностите да се импле-
ментират европейски сред-
ства за доброто развитие на 
регионите.

„Тук е изключително трудно 
да се наваксат тези дисбалан-
си, натрупани през последните 
години, в които бяхме не само 
членове на Европейския съюз, 
но и преди това. Затова и спо-
ред мен трябва да се набле-
гне в тази насока. Критериите 
за проектите трябва да бъдат 
така направени, че да могат да 
обхванат по-голям кръг от на-
селени места, които да могат 
да участват“, заяви той. 

"Според мен има много как-
во да се желае в тази насока, 
тоест да могат бъдат въвлече-
ни и да се осигури устойчи-
вост в развитието на най-мал-
ките населени места. Бургас 
наистина има много с какво 
да се похвали в тази посо-
ка, но немалка част от хора-
та в региона живеят в села-
та. Знаете, че в предходните 
програмни периоди те бяха 
ограничени бенефициенти в 
инфраструктурни проекти и 

искрено се надявам, че това 
сега ще бъде променено", до-
пълни той.

Той обяви, че по-късно 
по време на конференция-
та Созопол ще бъде предста-
вен с проект от програмата 
за трансгранично сътрудни-
чество с Турция, който е бил 
на стойност 580 хил. евро и с 
чието изпълнението са били 
закупени автомобили и е била 
ремонтирана пожарната стан-
ция в Созопол.

Важно е да се подпомогне устойчивото 
развитие на малките населени места 

„Приветствам усилията и 
скоростта, с които се обявяват 
мерките, в това число първи-
те средства, които се появиха 
от Плана за възстановяване и 
устойчивост. Дано не се на-
влезе в един процес на заба-
вяне“, каза кметът на Бургас 
Димитър Николов.

Според Николов досега 
скоростта, с която средства-
та стигат до регионите, е била 
много слаба. Кметът посочи, 
че трябва да се има по-голя-
мо доверие на местната власт 
и да се активизират процеси-
те по отношение на обявява-
не на тези мерки. 

„Макар че вече активно сме 
навлезли в новия програмен 
период, като че ли нищо до 
момента не се случва, тези 
две години ги прахосахме. 
Казвам го с болка като пред-
ставител на местната власт, 
защото вероятно заради чес-
тата смяна на правителства-
та, ние, представителите на 

местната власт, се изравних-
ме и не отстъпваме по отноше-
ние на експертиза на предста-
вителите на управляващите 
органи - коментира Димитър 
Николов. - Затова гледайте на 

нас, общините, като на парт-
ньори, а не като поле, на кое-
то може да се експерименти-
рат нови модели за прилага-
не на европейски политики“, 
апелира той.

Кметът на Бургас Димитър Николов: 

Кметът на Поморие Иван Алексиев: 

Две години прахосахме

Силвия ШАТЪРОВА

„Имам молба към управля-
ващите оперативните програ-
ми: да работят с нашето тем-
по, защото всички кметове в 
областта бързаме“, заяви кме-
тът на Поморие Иван Алексиев 
по време на конференция в 
Бургас „Европа в България: 
Общо бъдеще". Форумът бе ор-
ганизиран от БТА.

Той допълни, че общините и 
кметовете не усвояват еврос-
редства, а ги влагат във ва-
жни за общността проекти. В 
Поморие и общината нашите 
жители могат да покажат ва-
жни такива проекти, от които 
се възползва общността. 

"Ние имаме срокове. И кога-
то управляващият орган бави 
даден проект с чисто проце-
дурни изисквания и ние про-
пуснем два месеца, за нас 
това е много. А през послед-
ните две години ни забавиха с 
доста месеци. Нека се напра-
ви усилие да се догони темпо-
то, с което работят общини-
те. Ако не може - нека се на-
прави един управляващ ор-
ган. Така общините ще могат 
да реализират проектите си", 
каза Алексиев.  

Според него в момента 
Поморие има 10 проекта по 
линия на Местна инициатив-
на група, които все още се 
разглеждат от управляващи-
те органи. "Пропуснахме ми-
налия сезон, за да изпълним 

тези проекти. Те бяха предим-
но атракционни, а това щеше 
да доведе до повече туристи. 
Виждайки как се бавят в мо-
мента процедурите, вероятно 
ще пропуснем и този сезон", 
каза кметът на Поморие. 

Той е на мнение, че трябва 
да се разгледа внимателно и 
разпределението на райони-
те за развитие на страната в 
следващите години. 

"Градове като Поморие и 
Созопол попадат в така на-

реченото четвърто йерархич-
но ниво, на първо е София, а 
в трето ниво са над 30 града, 
които не е ясно по какъв прин-
цип са избрани. Ние в четвър-
то ниво работим общо взе-
то основно по Програмата за 
развитие на селските райо-
ни. Ето това са елементи, ко-
ито са дребни на пръв поглед, 
но водят до големи проблеми, 
до пропуски в реализирането 
на програмите", допълни още 
Иван Алексиев. 

Управляващите оперативните 
програми да работят с нашето темпо

Ние не усвояваме евросредства,  
ние ги влагаме в проекти за общността

88 млн. лева отделят за Царево - 
Малко Търново, който чака от години

Кметът на Созопол Тихомир Янакиев: 



Георги РУСИНОВ

Все още сме в този период 
от годината, в който често сме 
по маси с обилни количества 
храна и алкохол. Януари е ме-
сецът с най-много празнични 
дни, а за българина засядане-
то по софрите става още от 
Коледа, продължава до Нова 
година и преминава в следва-
щата с многобройните имени 
дни. Това е и периодът, в кой-
то обикновено много хора кач-
ват килограми, а обещанието 
за отслабване от новата годи-
на е едно от най-честите, кои-
то правим. 

Репортер на „Черноморски 
фар“ потърси персоналния 
фитнес треньор Димо Бенев 
за професионални съвети и 
препоръки за това как да сва-
ляме правилно и здравослов-
но излишните килограми. Още 
в началото на разговора с не-
го бургазлията препоръчва на 
всички, ако имат възможност, 
още по време на прословутото 
преяждане по празниците да 
спортуват, да го правят.

„Да се движат хората пове-
че, да спортуват, да не спират 
да се разхождат и да се раз-
движват, за да могат да неу-
трализират доколкото може 
повече вредния ефект от пре-
яждането по това време на го-
дината. Винаги съм давал съ-
вет, че в празничните дни съв-
сем спокойно може човек ле-
ко по-гладно да го дава през 
деня, да се пораздвижи хуба-
во, защото по този начин, ко-
гато преяде вечерта, много от 
калориите ще отидат да запъл-
нят изразходваната енергия и 
шанса да надебелее е по-ма-
лък, или ако качи килограми, 
ще са много по-малко“, заяви 
той.

След като са свършили 
празниците и човек е решил, 
че от тук нататък е сериозен и 
започва да спортува и отслаб-
ва, фитнес треньорът не пре-
поръчва да се започва много 
рязко и изведнъж да се подла-
гаме на много крайни диети. 
Особено при липсата на спор-
туване за по-дълъг период за-
почването с ударни трениров-

ки, които са дълги и натовар-
ващи е изключително вредно, 
пояснява още той.

„Аз препоръчвам умерен 
подход в такива случаи. Вре-
дата за организма от това да 
започнеш рязко с тренировки-
те и диетите е голяма. На пър-
во място, както е вредно пре-
яждането и натрупването на 
излишни килограми и е стрес 
за тялото, така и прекаляване-
то с тренировки също е стрес, 
особено за хората, които като 
цяло не спортуват и изведнъж 
са решили да отслабнат рязко 
и започват с много и чести 
тренировки. Тогава цялото им 
тяло влиза в стресов период. 
Много внимателно трябва да 
се започне и постепенно, за 
да не си навредят. Например 
контузиите са много чести, ко-
гато не си спортувал и извед-
нъж се насилиш. По залите ги 
наблюдавам хората, тъй като 
поради работата ми често съм 
там. Личат си веднага тези, ко-
ито не са тренирали. Вижда се 
желание да се навакса с не-
правилна техника, тялото няма 
координация, опитват да прео-
доляват по-големи тежести, 
или изведнъж да пробягат 5-10 
километра. Всичко това в един 
момент води до контузии, а от-
делно от това тялото влиза в 
състояние на преумора и бло-
кира всякакви процеси по из-
гаряне на мазнини. Тогава да-
же се получава обратният 
ефект – тялото се капсулира, 
за да се запази. Може дори да 
се разболее човек поради 
стрес на имунната система. 
Спортът, колкото и да е здра-
ве, ако с него се прекали, ста-
ва опасен. За това препоръч-
вам умерен балансиран под-
ход. Няма как изведнъж да 
свалим излишните мазнини“, 
подробно обяснява Бенев.

Тренировки  
във и извън  

фитнес залата

Фитнес треньорът продъл-
жава: „Ако е просто ей така 
да се раздвижи човек, а не 

включваме фитнес зала, една 
полезна тренировка може да 
бъде една хубава загрявка на 
цялото тяло, за да се раздви-
жат всички крайници – в рам-
ките на десетина минути. 
След това да се излезе и да 
се направи една хубава ин-
тензивна разходка – до час 
примерно. Това може да се 
прави всеки ден. Здравослов-
но и достатъчно ефективно е 
за да се изгарят приличен 
брой калории, без да се по-
ставя в условия на преумо-
ра“, уточнява той.

Ако пък сте един от много-
то, които са си дали обеща-
ние след преяждането по 
празниците да тръгнат на фит-
нес, то не го правете повече 
от три пъти в седмицата, съ-
ветва треньорът.

„Да се изпълняват лесни 
упражнения за всяка част от 
тялото, а не както много често 
хората се фокусират само 
върху корема. Хубаво е цяло-
то тяло да се тонизира и раз-
движи, без да се стига до от-
каз от сериите, без да се сла-
гат големи тежести. Просто 
да се усети всеки мускул как 
работи и се движи, за да се 
осигури движение и приток на 

кръв към тях. Това да е съче-
тано с умерена кардиодей-
ност от около 15-20 минути. И 
тук едно хубаво загряване и 
разтягане преди тренировка е 
задължително. И всичко това 
е напълно достатъчно като за 
начало. В комбинация с фит-
нес тренировките е хубаво да 
има и движение навън. 30-40 
минути всеки ден минимум. 
Общото количество на извър-
вените крачки да е минимум 
10 000. Това е напълно доста-
тъчно като за начало, за да 
сте тонизирани всеки ден“, 
казва още Бенев.

С балансирано 
хранене и калориен 

дефицит горим 
мазнините

Само спортът обаче не е 
достатъчен, ако все пак сте 
решили да сваляте излишните 
цифри от кантара. Фитнес 
треньорът обяснява, че из-
ключително важно е да има и 
балансиран хранителен ре-
жим.

„Думата „диета“ всъщност 
означава хранителен план. Тя 
не означава гладуване. Въз-
приетото й значение от обще-
ството е погрешно. За да от-
слабваме, освен спорт е не-
обходим и добър хранителен 
план. Той може дори да не е 
суперстриктен и изчислен до 
грамаж, но в него е хубаво да 
се има предвид количеството 
на храната все пак, защото 
основното средство за изга-
ряне на мазнини е калорийни-
ят дефицит. Общо взето, ако 
изяждаш по-малко калории, 
отколкото изразходваш, ще 
отслабнеш. Всеки човек за 
себе си може да експеримен-
тира и постепенно да намаля-
ва калориите, които приема 
на ден, но да не става твърде 
рязко. Примерно, ако по 
празниците сме приемали до 
10 000 калории на ден, в един 

момент не е добре да започ-
нем да приемаме по 1000. То-
ва също е вреден и стреси-
ращ организма подход. Така 
че и тук препоръчвам умере-
но намаляване на калориите. 
Вече има много калорийни 
калкулатори. То е условно за 
всеки човек, но примерно е 
прието, че изразходваме око-
ло 2500 калории на ден. Т.е. те 
са ни достатъчни, за да под-
държаме теглото си. Ако ис-
каме да отслабнем, моята 
препоръка е да намалим при-
ема с не повече от 500 кало-
рии. Може и с по-малко да е, 
но е важно да има дефицит. С 
течение на времето може да 
се намалят с още малко“, ка-
тегоричен е бургазлията. 

Другият много важен мо-
мент в процеса на отслабва-
не, в който много хора допус-
кат грешка, е изключването 
на цели макронутриенти. Това 
са основните градивни храни-
телни вещества – мазнините, 
белтъчините и въглехидратите 
и фитнес треньорът казва, че 
освен ако човек няма някакъв 
здравословен проблем, то е 
хубаво да се приемат храни и 
от трите вида. 

„Нито една от тези групи не 
трябва да се изключва напъл-
но. Трябва да има един ба-
ланс между тях. Тялото ни 
има нужда от всяка една, за 
да функционира качествено. 
Най-голямата грешка, която 
правят хората, е да спрат ди-
ректно приема на въглехидра-
ти и мазнини и да останат на 
някакво количество белтъчи-
ни. Това дава ефект, бърз е, 
почваш да отслабваш, но не 
работи в дългосрочен план, а 
и не е здравословно. Точно 
нещо такова може да причи-
ни проблем със здравето. Ва-
жно е равно да се разпреде-
лят хранителните вещества и 
във всяко едно хранене да 
има белтъчини. Те са основ-
ното градивно вещество в ор-
ганизма. Те изграждат всички 
тъкани. Те дават и чувството 
за ситост. Мазнините и въгле-
хидратите дават енергията. 
Мазнините също изграждат 
много тъкани, спомагат за об-
разуването на хормони. Зато-
ва тях също не трябва да ги 
спираме. Горе-долу по 1 грам 
мазнини на килограм от те-
глото ни е абсолютно нужно 
да приемаме. Под 1 грам да 
се пада вече не е много по-
лезно. Добре е също да има и 
съчетание между растителни 
мазнини и животински мазни-
ни. Приемът на грамажа бел-
тъчини вече според дейност-
та, която човек изпълнява, 
ако е по-тежка, може да се 
вдигне. За обездвижен човек 
абсолютният минимум е 1 
грам на телесно тегло. И оста-
тъкът до края на необходими-
те калории за деня да се дос-
тавя от въглехидрати. Правим 
уточнение, че това е в случай, 
че човек няма проблем с ус-
вояването им. За хора с диа-
бет и други е вече въпрос на 
качеството на въглехидрати-
те. Затова препоръчвам на 
всички да се ориентират към 
такива с висок гликемичен 
индекс, или бавно разгражда-
щи се въглехидрати. Това са 
пълнозърнестите хлябове, 
пълнозърнест ориз, смесен 
със зеленчуци, бобови храни. 
Но да речем сладкишите, бе-
лият хляб и други бързо раз-
граждащи се въглехидрати са 
противопоказни, ако искате 
да отслабнете“, обяснява спе-
циалистът.

Бързото отслабване 
най-често е от 

задържане на вода

Защо не трябва да се обез-
куражавате, ако започнете да 
сваляте по-малко килограми, 
отколкото в началото? Не се 
притеснявайте, обяснение има 
и го дава фитнес треньорът:

„Стремежът към бързо от-
слабване не е добра идея. На-
сочете се към постепенното 
като изгаряте повече калории, 
отколкото изяждате, както 
обяснихме вече. Когато човек 
преяжда по празниците дни 
наред, се получава едно голя-
мо задържане на вода. Ком-
бинират се сладки и солени 
храни и това води до натруп-
ването й в организма. Вслед-
ствие на това пък човек може 
доста да подпухне и често се 
бърка, че това са мазнини. А 
всъщност това в определени 
случаи са големи количества 
вода. И така, когато се влезе в 
умерена диета, тази вода за-
почва да излиза сравнително 
бързо. Затова може, когато 
човек влезе в норма, много 
бързо да свали едни 3-4 кило-
грама. Това не е вредно, на-
против, даже е полезно, но да 
не става чрез обезводняване, 
а по естествен път. Затова 
много хора, когато пазят дие-
ти, първоначално са щастли-
ви, че са свалили няколко ки-
лограма, а след това се обез-
куражават, че започват да 
свалят по 200-300 грама на 
седмица. Спокойно, това е 
прекрасна скорост. Ако се 
поддържа, за 12 седмици са 2 
килограма и половина свале-
ни чисти мазнини, което е су-
пер. Трябва да се знае и че 
липсата на соли също е вред-
на. Затова препоръчвам да не 
се спира солта при отслабва-
не, но да се ползва в умерени 
количества. И не на последно 
място човек трябва да прие-
ме, че трябва да е търпелив“, 
уточнява Бенев.

Дори и с диета, 
ходенето е 

необходимо

Мнозина опитват да отслаб-
ват само с диети. Това според 
фитнес треньора е възможно, 
ако човек няма здравословни 
проблеми.

„Тук пак важат условията 
за калорийния дефицит. Ако 
изгаря по 2000 калории на 
ден, трябва да приема по-
малко. Ако обаче е преяждал 
и стомахът му е разширен, те-
зи калории почват да не му 
достигат и трябва да измисли 
някакъв начин да се засища. 
Примерно с много зеленчуци 
и лека храна. Затова вариан-
тът винаги е по-добър да ста-
ват нещата и чрез движение, 
за да може да си позволиш да 
се нахраниш по-добре. Тогава 
и тялото ще има причина да 
изгаря повече мазнини. Зато-
ва ако можете, правете поне 
една разходка – след работа, 
по време на работа, или кога-
то отивате на работа. Ако мо-
жете, ходете повече пеша. На 
работното място и вкъщи 
ползвайте повече стълбите, 
отколкото асансьора. В един 
момент всичко това се на-
трупва. Просто при спортува-
нето нещата са по-концентри-
рани и резултатите са по-бър-
зи“, завършва бургазлията.

4 Той и Кирил

Съветници питат, 
администрацията отговаря
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ФормА
влез във

• Какво да правим и какво не - съветва 
фитнес треньорът Димо Бенев
• Гладуването не е решение и е опасно, 
повече разходки и умерено хранене - 
препоръчва той
• Рязкото натоварване с тренировки 
след софрите е много вредно

Отслабване след преяждането по 
празниците: Мисия (не)възможна

Често в Бургас се провеждат бягания и маратони, на които стотици взимат 
участие

Разходка или бягане всеки ден са достатъчни за 
сваляне на килограми

Традиционно бълга-
ринът приготвя тежки 
маси за коледно-ново-
годишните празници



"Сърце и Мозък" - Бургас и "МЦ І - Айтос" ЕООД
организират безплатните прегледи по програма

"Грижа за вас"

"Сърце и Мозък" - Бургас изпраща специалисти 
по гастроентерология, ортопедия, съдова хирур-
гия и урология в "МЦ І - Айтос" по програма "Гри-

жа за вас".
Прегледите се извършват по следния график:

Гастроентерология - вторник, от 10.00 - 12.00 часа
• Ортопедия - вторник от 14.00 - 16.00 часа

• Съдова хирургия - сряда, от 14.00 - 16.00 часа
• Урология - четвъртък, от 14.00 - 16.00 часа

Прегледите по програма "Грижа за вас" 
са напълно безплатни!

Финансирането най-
сетне е осигурено и след 
като бъдат спазени зако-
новите процедури, двете 
улици - "Арда" и "Христо 
Кърджилов" в Айтос, ще 
бъдат основно ремонти-
рани през 2023 г., съобщи 
за местните медии кме-
тът Васил Едрев. 

Ще припомним, че об-
щинският проект „Рекон-
струкция на улица „Арда“ 
от О.Т. 24 до О.Т. 7 и ули-
ца „Христо Кърджилов“ 
в гр. Айтос" е подаден 
за финансиране по мяр-
ка 7.2 по Стратегията за 
Водено от общностите 
местно развитие на СНЦ 
„МИГ-Айтос” от ПРСР 
2014 – 2020 г. Проектът 
е подаден в МИГ-Айтос 
за одобрение от Коми-
сията за подбор на про-
ектни предложения на 
29.06.2021 г. На 16.08.2021 
г. Комисията уведомя-
ва ДФ "Земеделие", че е 
приключила процедурата 
за оценка на проектното 
предложение на Общи-
на Айтос - с одобрение 
за финансиране.

Според процедурата 
от м. август 2021 г. Об-
щината и МИГ-Айтос ча-
кат решението на Дър-
жавен фонд  "Земеде-
лие" за подписване на 
тристранния договор за 
финансиране на про-

екта. Най-сетне, на 11 
януари 2023 г., подписи-
те под договора за фи-
нансиране, на стойност 
408 883 лв. с ДДС са вече 
факт. "Общинската ад-
министрация веднага ще 
се заеме с подготовката 

на обществената поръч-
ка за избор на изпълни-
тел на ремонтните дей-
ности на двете улици, 
които са в изключител-
но лошо състояние", ко-
ментира още градона-
чалникът.

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Подписаха договора за финансиране на ремонта  
на ул. „Арда“ и ул. „Хр. Кърджилов“

Решението на ДФ „Земеделие“ за финансиране 
на проекта Общината чака от 2021 г.

От 12 до 17 януари об-
ласт Бургас е в грипна 
епидемия. За 7 дни реги-
стрираните отсъстващи 
ученици, поради заболе-
ваемост от остри респи-
раторни заболявания и 
грип, са били между 20 и 
30%. Решението за обявя-
ване на грипната епиде-
мия беше взето от Реги-
оналния щаб за борба с 
грипа и острите респира-
торни заболявания (ОРЗ) 
- Бургас на заседание на 
10 януари т.г..

От 12 януари до 17 яну-

ари, включително, да се 
преустановят присъстве-
ните учебни занятия и да 
се премине към онлайн 
обучение в домашна сре-
да - такова беше решени-
ето на Областния щаб за 
училищата в Бургаска об-
ласт. Решението на щаба 
за преминаването към 
електронна форма на обу-
чение беше предложе-
но на Министерствата на 
здравеопазването и об-
разованието. Оттам оба-
че решиха, че онлайн обу-
чението отпада и обявиха 

четири неучебни дни за 
учениците в област Бур-
гас, заради грипната епи-
демия. 

Според образовател-
ния министър, четири дни 
няма да повлияят сери-
озно върху преподаване-
то на учебните предмети. 
Ако обстановката се ус-
ложни и се наложи вто-
ро прекъсване на учебния 
процес, тогава вече ще се 
обсъжда обучение в елек-
тронна среда.

А грипът настъпва, мно-
го айтозлии отново сложи-

ха маските. По данни на 
РЗИ-Бургас, към 10 януари 
най-много от заболелите 
са във възрастова група 
5-14 г., следвани от група-
та 0-4 години и 15-29 годи-
ни. Най-ниска е заболева-
емостта при хората меж-
ду 30 и 64 г. По данни на 
РУО-Бургас към 10 януари 
отсъстващите ученици са 
17%, а отсъстващите учи-
тели малко над 6%.

Според указанията на 
РЗИ детските градини в 
община Айтос ще работят 
в режим на „засилен фил-
тър“ с ограничен достъп 
на родители в детските за-
ведения. Няма да има сли-
ване на различни градин-
ски групи, персоналът ще 
носи предпазни маски, ще 
проветрява и ще извърш-
ва минимум двукратна де-
зинфекция на всички по-
мещения и играчки. 

Преустановяват се пла-
новите консултации на 
здрави бременни жени и 
кърмачета, всички профи-
лактични прегледи и иму-
низации, както и свижда-
нията в лечебните заведе-
ния. На 17 януари, втор-
ник, Регионалният щаб 
- Бургас отново ще про-
веде заседание, на кое-
то, отчитайки последни-
те данни, ще вземе реше-
ние за прекратяване или 
продължаване на грипна-
та епидемия.

Четири неучебни дни за айтоските 
ученици заради грипната епидемия

СлуЧи Се!

Ул. „Христо Кърджилов“, гр. Айтос

 Ул. „Арда“, гр. Айтос

Продължават 
безплатните прегледи 

в „МЦ I“ ЕООД



Според данни от офици-
алния сайт на НСИ за насе-
лението към 31.12.2021 г. по 
области, общини, местожи-
веене и пол, община Айтос 
държи категоричното трето 
място по брой на населени-

ето в област Бургас.
От всички 12 общини, 

без областния център Бур-
гас, само община Поморие 
– 27 839 души, има преиму-
щество по броя жителите си 
- с 513 души повече от общи-

на Айтос. 27 326 души е на-
селението на община Айтос, 
сочи последното преброя-
ване през 2021 г. От тях мъ-
жете са 13 296, жените са 
повече – 14 030. 

В град Айтос живеят 

18 974 души, показва ре-
зултатът от преброяване-
то, 9090 е броят на мъжете 
в града, жените са със 794 
повече - 9884.

От извадката става ясно 
още, че в населените мес-
та на община Айтос живе-
ят общо 8352-ма. Макар и 
с малко, мъжете в села-
та доминират над нежна-

та половина - 4206, жени-
те са 4146.

Айтос регистрира сери-
озна преднина във вечното 
състезание с Карнобат. В 
съседната община са пре-
броени 22 464 души. Точна-
та бройка на населението, с 
която община Айтос изпре-
варва община Карнобат, е 
4862-ма. 

И населението на общи-
на Руен е под броя на ай-
тоското. В Руен са пребро-
ени 146 души по-малко, об-
щият брой на населението 
е 27 180. Данните сочат, че 
в област Бургас, най-малка 
откъм население е община 
Малко Търново с население 
от 2993-ма.

НП

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Айтос държи третото място  

по брой на населението в областта
В града жените са повече, 
в селата – мъжете

Много бяха проявите по 
случай 175 години от рож-
дението на патрона на 
Средно училище "Христо 
Ботев" - град Айтос. Със 
своя интересна инициати-
ва се включиха и ученици-
те от четвъртите класове. 
Малчуганите изработиха 
книжки-проекти, в които 
разказват с любов за ве-
ликия българин.

С книжките децата от-
правят послания към всич-
ки айтоски граждани: Нека 
да пазим заветите на Бо-
тев и да помним, че той 
не само посвети живота 
си на България, но и про-
зря и ни завеща стремежа 
към свободата на личност-
та и на духа!

Четвъртокласниците 
бяха развълнувани от фа-

ктите в биографията на Бо-
тев, отишъл си едва на 28 
години, със сабя в ръка и 
с най-чисти човешки иде-
али. Децата разговаряха 
със своите учители и ро-
дители за надслова на па-
триотичната инициатива: 
„Ботев и днес владее умо-
вете и сърцата на поколе-
ния българи!“

НП

Книжки-проекти за Ботев 
изработиха айтоски 
четвъртокласници

ПРОДАВА СЕ 
НЕДВИЖИМ ИМОТ -  

В ОТЛИЧНО СЪСТОЯНИЕ!
(В землището на м. 

Набожна къща - град 
Айтос)

• Един парцел земеделска 
земя - 1250 кв. м с постро-
ена в него монолитна сгра-
да (двуетажна вила) - ток и 
вода (собствен водоизто-
чник), с инсталация за ка-
пково напояване;
• Лозе;
• Овощни дръвчета;
• Свободна площ за от-
глеждане на зеленчуци;

За контакти тел. 
0889624860, Апостолов

Петър ПАНЧЕВ- краевед  

За превратностите в исто-
рическата съдба на Айтос-
кия край свидетелстват от-
критите монетни съкрови-
ща от различни историче-
ски епохи. Едни от тях са 
открити при археологиче-
ски разкопки, други - при 
земеделски работи, трети 
- при набези на иманяри. 
Една част от монетите са 
предадени и се съхраняват в 
исторически музеи, други 
са в частни колекции, има 
и такива, изнесени неле-
гално в чужбина.

Сведения за монетни-
те съкровища на Айтос се 
съдържат в публикации на 
учени-историци. В тях се по-
сочва, че са били заровени 
в земята, заради опасност 
от вражески нападения.

През 1910 г., при раз-
чистване на басейна на 
Айтоската Лъджа (сегаш-
ните Бургаски минерални 
бани), която векове наред 
е била в айтоското земли-
ще, са открити 3000 моне-
ти от различни исторически 
периоди и владетели. Много 
от монетите са постъпили в 
колекцията на Народния му-
зей - София.

Находка от 360 сребър-
ни императорски монети от 
местността Елинските гро-
бища край село Пирне е 
предадена през 1961 г. в Ок-
ръжния исторически музей 
в Бургас. Монетите са оп-
исани от проф. М. Гераси-
мов (1955 г.) и проф. М. Ла-
заров (1965 г.) За находката 
пишат и Д. Русинова и М. Ру-
синов в книгата си "Минало-
то на село Пирне", издадена 
през 2003 г.

През 1925 г. в околностите 
на Айтос е открито друго съ-
кровище от сребърни моне-
ти, което съдържа тетрадра-
хми от Александър ІІІ, и е ук-
рито в периода между 150 и 
100 г. преди новата ера.

Колекционерът Никола 
Ранков от София (фамилия 
Ранкови е имало и в Айтос) 
купил колективна находка 
от 152 броя бронзови мо-
нети от Айтоско - от тях 146 
на Филип ІІ, пет - на Алек-
сандър Велики и една - на 
цар Лизимах. В сбирката на 
Ранков имало и 80 бронзо-
ви монети автономни, сече-

ни в Месамбрия и намере-
ни също в Айтоско. (Извес-
тия на Българския археоло-
гически институт VІІ 1932/33 
г. Н. Милушев). Същият ав-
тор пише и за открити 24 
постумни тетрадрахми на 
Александър ІІІ.

Римски монети, открити 
през 1948 г. край с. Караге-
оргиево, са предадени в му-
зей в София от географа То-
дор Станчев, за което пише 
Енчо Маринов в книгата си 
„История на село Карагеор-
гиево“, 2005 г. Съкровища 
от бронзови провинциални 
римски монети са открити 
при с. Руен (Юрукова, 1985 
г.), и при с. Преображенци 
(Кияшкина, 2003 г.), които 
са от времето на императо-
рите Гордиан ІІІ, Филип І и 
Траян Деций.

В местността Латински 
гробища край с. Пещерско 
са открити сребърни мо-
нети на римските импера-
тори Антоний Пий (138- 161 
г.), Юлия Домна (198- 217 г.) 
и Гордиан.

Монети на Бизия, сече-
ни по времето на римския 
император Септимий Се-
вер (193 - 212 г.) са открити 

през 1973 г. по времето на 
разкопките на антична Ак-
вилея в местността Балар 
чешма край Айтос, про-
веждани под ръководство-
то на проф. Иван Карайо-
тов от Археологически му-
зей- Бургас.

Проф. Михаил Гераси-
мов пише и за друго съ-

кровище от сребърни мо-
нети с образа на българ-
ския цар Иван Александър 

и сина му Михаил Асен, 
открито в околности на 
Айтос. При посещението 
си в Айтос акад. Иречек 
получил медна пара от 
времето на цар Тертер, 

намерена на крепостта Ае-
тос край града. (К. Иречек. 
Пътувания по България, 1974 
г.) В съкровището от месем-
врийски монети, намерени 
в района на селата Чер-
на могила - Мъглен, има-
ло монета и на келтския 
цар Кавар.

През 1903 година по вре-
ме на залесяване в мест-

ността Хисаря край с. Съ-
диево, където има остан-
ки от стара крепост, гор-
ски работници попадат на 
съкровище от тридесетина 
златно-сребърни монети от 
времето на византийския 
император Никита Вотани-
ат (1078-1081 г.). Една част 
от монетите - 11 на брой, са 
предадени в музея в Бургас 
и са описани от н.с. Дарина 
Горова, а другите остават у 
намерилите ги работници 
или у други лица. (Д. Горо-
ва. Известия на музеите от 
ЮИ България, т. ІХ, 1986 г.) 
Вероятно монетите са при-
надлежали на богат визан-
тиец, който ги укрил времен-
но с намерение да ги прибе-
ре при по-добри времена, но 
не е успял.

И в Айтос посетителите 
на музейната сбирка в гра-
да са имали възможност да 
разглеждат неголямата ко-
лекция от монети от различ-
ни исторически периоди. С 
разкриването на общински 
музей, каквито има във все-
ки общински център, граж-
даните, учащите се и тури-
стите биха имали възмож-
ност да разгледат монетни-
те съкровища и другите ар-
хеологически находки, сви-
детели на вековната исто-
рия на Айтоския край.

Монетните съкровища на Айтос

Монети намерени в Айтоско, 
сечени по времето на импера-
тор Септимий Север 

ОБЩИНА АЙТОС

СЪОБЩЕНИЕ 

Забранява се нерегламентираното изхвърляне на 
строителни отпадъци в контейнерите за битови отпадъ-
ци,  речни корита, ниви, горски територии, пътища, де-
рета. Нарушителите ще бъдат наказвани с глоби. По За-
кона за управление на отпадъците - паричната санкция 
е от 300 до 4000 лв.

Всеки гражданин на територията на общината, жела-
ещ да депонира строителни отпадъци, трябва да подаде 
заявление до кмета на община Айтос, и да получи раз-
решение от кмета на община Айтос, за извозването на 
строителния отпадък до съответната площадка.

Заявленията се подават в Центъра за административ-
но обслужване, в сградата на Община Айтос.

Лице за контакти: Катя Иванова – старши екс-
перт, Дирекция ТСУРР, Община Айтос, стая №6, тел. 
0897992321



Със стилна церемония 
в пловдивската зала „Ко-
лодрума“ в края на м. де-
кември Българската феде-
рация по мотоциклетизъм 
закри сезон 2022 и отличи 
най-добрите. Сред шампи-
оните и техните подглас-
ници в мотокроса и супер-
мото, Айтос се гордее с пе-
тима безспорни мотофа-
ворити. 

2022-ра остава в българ-
ската мотоистория с шам-
пионската титла и злат-
ния медал на Тончо Леков 
в клас МХ250 в надпрева-
рата за Купата на Бълга-
рия по мотокрос, и брон-
зов медал за Леков в клас 
МХ250 в Републиканския 
шампионат по мотокрос. 
Още една шампионска тит-
ла и златен медал в Репу-
бликанския шампионат су-
пермото, клас S3 беше за-
пазена за друг айтозлия - 

Радостин Михайлов. 
Редом до двамата ни 

шампиони, сребърни меда-
ли и изключително призна-
ние от БФМ заслужиха три-
ма млади айтозлии. Вице-
шампионската титла и сре-
бърният медал в Републи-
канския шампионат супер-
мото, клас SM JUNIOR 85, 
са за Атанас Леков, син на 
Тончо Леков. Вицешампи-
он в Републиканския шам-
пионат по мотокрос, клас 
МХ1, стана Живко Богда-
нов. Сребърният медал на 
Богданов в този клас е из-

ключително постижение, 
защото пред нашето мом-
че е само дългогодишният 
шампион Майкъл Иванов. 
Безспорен фаворит в гон-
ките за Купата на Бълга-
рия по мотокрос, клас МХ 
Senior, е и айтоският ви-
цешампион Калчо Димов, 
който заслужи престижно-
то второ място и сребър-
ния медал на Годишните 
номинации в Пловдив.

Нека и новата мотогоди-
на да е силна и успешна за 
айтозлии!

НП

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Силна мотогодина за айтозлии 

Тя вече е студент в 
César Ritz College в град 
Монтрьо, Швейцария. Тя 
е Дуйгу Нуман - чаровно-
то момиче, което завър-
ши средното образова-
ние само преди месеци, 
през 2022 година в Сред-
но училище "Никола Йон-
ков Вапцаров" - Айтос. От 
3 октомври същата година 
Дуйгу започна своето обу-
чение в областта на тури-
зма в алпийската страна 
в сърцето на Европа.

Сега, покрай нового-
дишните празници, Дуй-
гу Нуман се завърна в 
родното училище за сре-
ща с учениците от VІІ и ХІ 
клас и да им разкаже за 
своя нов и коренно разли-
чен живот като студент в 
Швейцария.

Увлекателно и със сним-
ки, Дуйгу разказа за себе 
си, за своя избор на стра-
на и университет, където 
да продължи образовани-
ето си, подробно и енер-
гично описа своето обу-
чение и ежедневие. Тя оч-
ерта основните контрасти 
между България и Швей-
цария, които са я впеча-
тлили. Най-важното оба-
че е, че живее и учи в сре-
да с ценности и ясно ус-

тановени правила, с хора 
от различни краища на 
света и най-разнообраз-
ни култури. Не липсваха и 
въпроси от нейните млади 
слушатели.

Дуйгу насърчи вапца-

ровци с думите "Вярвай-
те в себе си! Мечтите се 
сбъдват!" Срещата беше 
част от дейностите по ка-
риерно ориентиране на 
учениците в СУ "Никола 
Й. Вапцаров".

Партия „Изправи се, Бълга-
рия“ учреди своя общинска ор-
ганизация в Айтос. Това се слу-
чи на 8 януари 2023 г., на сре-
ща на симпатизанти и членове 
на партията, на която присъст-
ва и Областният координатор 
на „Изправи се, България“ за 
Бургас Даниел Иванов.

Учредителите се запозна-
ха с Устава, с целите на пар-
тията и начина за постигане-
то им. Беше избрано петчлен-
но общинско ръководство и 
координатор на партията за 
община Айтос - Кольо Атана-
сов Колев.

Според устава, "Изправи 

се, България" е "социална пар-
тия, която защитава работе-
щите хора, дребните земедел-
ски производители и предпри-
емачи, пенсионерите, уязвими-
те групи и семейства и работи 
за преодоляване на бедността 
и неравенствата, за утвържда-
ване на върховенството на пра-
вото и възстановяване на спра-
ведливостта в обществото".

По думите на общинския ко-
ординатор Кольо Колев, до де-
сетина дни структурата ще по-
лучи регистрация в централата 
на партията и на местно ниво. 
Предстои трескава работа за 
организиране на структури в 

населените места и квартални 
организации. 

Привличане на членове и 
симпатизанти ще е задача но-
мер едно на ръководството, 
потвърди за НП и Апостол Бо-
жиков, който е сред учредите-
лите на структурата в Айтос. 
"Има достатъчно време, Об-
щинската структура на "Изпра-
ви се, България" да се подгот-
ви и да се включи активно в 
евентуалния предсрочен пар-
ламентарен вот през март-ап-
рил и в местните избори през 
октомври т.г.", заяви още Ко-
лев за НП.

НП

За поредна година проектът на 
библиотеката на НЧ „Васил Лев-
ски 1869” гр. Айтос беше сред одо-
брените в конкурсната сесия на 
Министерството на културата по 
програма „Българските библиоте-
ки – съвременни центрове за че-
тене и информираност”. 

Предстои библиотеката да за-
радва многобройните си читате-
ли с нови 360 тома, които ще по-
пълнят библиотечния фонд с худо-
жествена, детска и отраслова ли-
тература от 52 български издател-
ства, на стойност 3680,87 лв. Но-
вите книги са добро начало на но-
вата година, радват се библиоте-
карите и читалищните дейци. Чес-
тито и на читателите!

На финала на 2022 г. -  
два златни, три 
сребърни и един 
бронзов медал за 
нашите мототаланти

Радостин Михайлов е шампионът на супермото
Тончо Леков на върха в надпреварата за Купата на България 

по мотокрос

22.12.2022 г. - БФМ - Годишни награди 2022 - айтозлии обраха наградите
Снимки: AP Photo Agency

След училище - в Швейцария! 
Разказва айтозлийката Дуйгу Нуман...

Учредиха общинска организация 
на „Изправи се, България“ в Айтос
Кольо Колев беше избран за координатор на партията за община Айтос

Част от учредителите на "Изправи се, България" в Айтос

Нови книги за айтоската библиотека 
по проект на читалището

Дуйгу Нуман



С финансиране по про-
ект Община Айтос ще об-
завежда и оборудва чита-
лищата на своята терито-
рия, за да подпомогне дей-
ността им. Държавен фонд 
„Земеделие” одобри за фи-
нансиране проекта по про-
цедура чрез подбор, по 
мярка 19 „Водено от общ-
ностите местно развитие“ 
от Програма за развитие 
на селските райони за пе-
риода 2014-2020 г. Безвъз-
мездната финансова по-
мощ е в размер на 49 800 
лв. (без ДДС), което е 100% 
от одобрените инвестици-
онни разходи.

Проектът е за осигуря-
ване на съвременни тех-
нически средства за чита-
лищата за модернизиране 
на материално-техническа-
та база. Целта е да се сти-
мулира и развие дейност-
та им. От Общинската ад-
министрация са категорич-
ни, че дейностите, предви-
дени в проекта, отговарят 
на приоритетите в Пла-
на за интегрирано разви-
тие на община Айтос 2021-
2027 г.

Всички 10 читалища в об-
щината са включени в про-
екта, който предвижда за-
купуването и доставката 
на библиотеки, преносими 
компютри, мултифункци-
онални устройства, теле-
визори, фотоапарати, кли-
матици, ресийвъри, тонко-

лони, безжични и вокални 
микрофони, видео камера, 
смесителен пулт, профил-
ни и театрални прожекто-
ри, цветни LED ефекти и 

други.
Със закупуването на съ-

временна техника за чита-
лищата ще се осигурят по 
атрактивни възможности 

за представяне на чита-
лищната дейност и при-
вличане на нови посетите-
ли, най-вече деца и млади 
хора. Технологиите позво-

ляват читателските запит-
вания и търсения да бъдат 
изпълнени не само по тра-
диционния заемен начин, 
но и да се търсят ресурси 

в уеб библиотеките и спе-
циализирани портали, да 
се работи с електронни 
масиви.

НП
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По проект обзавеждат и оборудват 

читалищата в община Айтос

Новото читалище на с. Мъглен Тази седмица текат довършителните дейности по основния ре-
монт на читалището в с. Пещерско, което не е основно ремонти-
рано поне от половин век

И читалището в с. Черноград е обновено 
Януари 2023 г. - една от залите на читалището в Пещерско, ко-

ято ще бъде обзаведена и оборудвана по общинския проект

Стотици айтозлии и гос-
ти на Айтос тази годи-
на дойдоха на Богоявлен-
ския водосвет пред парак-
лис "Св. Йоан Кръстител" в 
парк "Славеева река". По-
рано, по традиция праз-
ничната Св. Литургия беше 
отслужена в параклиса от 
енорийски свещеник Ро-
мил Георгиев. 

След водосвета о. Ромил 
и кметът Васил Едрев по-
ведоха 11 мъже към специ-
ално приготвения бент на 
Славеева река. Най-мла-
дият сред тях беше 14-го-
дишен, най-възрастният 
- на 70. С празнична на-
дежда за здрава година, 
айтозлии аплодираха най-
бързия сред тях - 20-годиш-

ния Даниел Господинов. 
Минута беше необходима 
на Даниел, за да вдигне 
победоносно кръста. 

20-годишният младеж се 
занимава със семеен биз-
нес в Айтос. За трети път 
скача за кръста, за пър-
ви път го спасява. Широ-
ко усмихнат, Даниел прие 
поздравите на кмета Ва-
сил Едрев и на о. Ромил. 
Добра, успешна и здрава 
година бяха пожеланията 
му за Айтос. "На айтозлии 
пожелавам здраве, щас-

тие, късмет и много 
да се обичат", зая-
ви веднага щом хва-
на кръста младият 
смелчага.

"Дай боже тази 
традиция да пребъд-
ва във вековете. Да 
се раждат здрави 
е енергични айтос-
ки дечица, които да 
поддържат българ-
ския дух и българщи-
ната. Бъдете живи 
и здрави и на мно-
гая лета!", поздра-

ви айтозлии о. Ро-
мил. Малко по-къс-
но в Етнографския 
комплекс "Генгер" 
кметът Васил Едрев 
честити новата годи-
на и Йордановден на 
гражданите и имени-
ците и благодари на 
о. Ромил и на скочи-
лите за кръста, че 
продължават Бого-
явленската традиция 
в Айтос. 

Отец Ромил освети 
знамето на 11 Айтос-

ка дружина, чиято реплика 
грижливо се пази в Общи-
на Айтос и се изнася само 
на национални празници. 
Знамето-реплика се осве-
щава за първи път, осве-
тени бяха и знамената на 
VІ Ученически гвардейски 
отряд на Средно училище 
"Христо Ботев" и на Съюза 
на офицерите и сержанти-
те от запаса и резерва в 
община Айтос. Знамената 
изнесе строят на гвардей-
ците от VІ Ученически гвар-
дейски отряд. Както вина-
ги, присъствието на айтос-
ките гвардейци с ръково-
дител Николай Матев при-
даде изключителна тър-
жественост на празника.  

Градоначалникът лич-
но поздрави 11-те смелча-
ци и им връчи парични на-
гради. Празникът продъл-
жи с трапези, наздравици 
и дълги хора.

В неделя, на 7 януари, 
Ивановден, тържествено 
беше честван и патронният 
празник на храм "Св. Йоан 
Кръстител" със Света Ли-
тургия и благопожелания 
към имениците.

НП

20-годишният Даниел Господинов спаси 
кръста на Йордановден в Айтос

Героят на Богоявление в Айтос - Даниел Госпо-
динов



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Г-н Вътев, коя по ред 
изложба за Вас е тази в 
галерия „Неси“?

- Пета изложба е и дър-
жа да подчертая, че аз съм 
поканен от собственичката. 
Като броя и тази изложба, 
която направихме със Сте-
фан Кулев, където аз участ-
вах със скулптури.

- Предварително ли уго-
ворихте темата?

- Не. Понеже предишните 
ми бяха, бих ги нарекъл по-
експериментални, тази си е 
класическа - пейзажи като 
сюжет от Бургас и околност-
та като Поморие, Черномо-
рец и Созопол. Като тех-
ника картините са масло и 
малко акрил. По-различно-
то е това, че аз работя като 

в операта - има увертюра, 
същинска част, важно е и 
либретото. Самото третира-
не върху платното на места 
е различно. От 0 до наслаг-
ване. Използвам абразиви, 
за да свалям, като първо 
нанасям цвят, а след това 
го отнемам с абразив, до-
като преценя, че цветът се 
променя и става по-лек, но 
вкарва една друга динамика 
в нещата. Така съчетавам, 
за да има голям диапазон 
- на места има тънък слой, 
а на други натрупана много 
паста. Вкарвам и графични 
елементи, които са харак-
терни за моя стил на рабо-
та. Другаде пък си е чисто 
живописно преливане. За-
лагам и на едно от най-ва-
жните неща, на които уча 
и моите ученици - въздуш-
на перспектива – т.е раз-
мазан заден план или край 
на предмета.

- В 16-те изложени кар-
тини има много море и 
лодки - това ли бе иде-
ята? Затова и „Морски 
схеми“?

- Морските схеми са като 
част от моя характер. Аз 
обичам хумора, да е весе-
ло и да са щастливи хора-
та. Самите неща трябва да 
са свежи, да носят настро-
ение. Схемата я използвам 
по двузначен начин - като 
лек жаргон и като поясне-
ние какво ще се изложи. 

Малка провокация. Мор-
ски пейзажи е тривиално, а 
морската схема вече е дру-
го нещо.

- Виждам знака на „Ад-
идас“, надпис „Титаник“… 
- интересни имена на лод-
ки…

- Лодките са с нетипични 
имена като „Мечо“, „Моди-
лиани“, има и такава, наре-
чена „СССР“ – не търся кон-
кретни послания. Още по-
малко политически. Искам 
да е весело. Имаме нужда 
от разтоварване. Тук бих 
се обърнал към политици-
те, които прекалено на се-
риозно се вземат и затова 
не могат да се разберат. А 
те са едни и същи с разли-
чен етикет. Затова и нани-
къде сме. Бих казал също, 
че вече става твърде наив-
но да искаме нови избори, 

като на всеки е ясно, че ре-
зултатът ще е същият.

Вместо да се купят въз-
душни линейки, ние си иг-
раем на избори. 

Нашата работа на ху-
дожници е духовна. Тру-
дът ни е за душата – тряб-
ва да създава настроение. 
Затова вкарвам такива за-
качки в картините. Самата 
тема предполага. Няма нуж-
да от обяснения. Има други 
стилове и търсения, където 
това е нужно.

- Голяма част от кар-
тините вече са изкупе-
ни. Дори сега Ви сварих 
да слагате нова картина 
на мястото на вече отку-
пена и взета от собстве-
ника си. Какво означава 
това за Вас?

- Радва ме и провоки-
ра работа. Самата излож-
ба ми коства доста труд и 
време в съчетание с всич-
ки други неща, които пра-
вя. Когато виждам, че на 
хората им харесват карти-
ните, това ми дава сили за 
още работа.

- Имате ли любима кар-
тина сред изложените? 
Макар да знам, че вся-
ка творба е като дете за 
своя създател, все пак 
може да има и предпо-
читания…

- Любима картина – труд-
но да се избере. По-ско-
ро нямам. Бих казал, че ня-

кои повече ми допадат. Но 
наистина любима нямам. 
Различни са като подход и 
като тема.

- Работите живопис, 
правите пясъчни скулпту-
ри, такива от камък, как-
во ли още не. Къде е си-
лата Ви?

- Различно е. Във всяко 
нещо подходът е различен. 
Над 20 години съм се зани-
мавал с интериор и ексте-
риор. Имали сме с колеги 
собствена фирма. Може би 
това бе един от факторите, 
който допринесе да бъда и 
председател на Дружество-
то на художниците в Бургас. 
Занимавал съм се с бюро-
кратична дейност, имам 
умението и търпението да го 
правя и да се справям.

- Към всичко това тряб-
ва да се добави и пре-
подавателската Ви ра-
бота…

- Да, от 4-5 години съм 
хоноруван преподавател в 
Националната художестве-
на академия – филиал Бур-
гас. От миналата година 
съм преподавател и в НУМ-
СИ „Проф. Панчо Владиге-
ров“ – там преподавам сце-
ничен костюм и рекламна 

графика. Това е нещо ново 
като усещане за мене. При 
предишни изложби не съм 
се замислял за публиката. 
Направих го сега, защото 
моите ученици бяха първи-
те посетители на „Морски 
схеми“. 

Като преподавател тряб-
ва да ги спечелиш и да им 
покажеш, че има на как-
во да ги научиш тези мла-
ди хора.Иначе е безсмис-
лено. Трябва да съм добър 
пример за тях.

- Изкуството в това 
смутно време на кризи 
от всякакъв характер как 
оцелява?

- Изкуството у нас вина-
ги е било в криза, поне в 
моя съзнателен живот – то 
са все преходи, зими, кри-
зи… Няма държавна поли-
тика за изкуството, не го-
воря само за живописта, а 
изобщо. 

Само тази изложба ми е 
финансирана от Национа-
лен фонд „Култура“, което е 
и хубаво, и лошо. Има вече 
голям процент от хора, ко-
ито ги води комерсът. Дори 
вече в някои форуми съм 
чел, че става професия – 
хора, които живеят само от 

писане на проекти. За един 
художник това е непосилна 
работа. Във фонд „Култура“ 
формата е много опростена, 
опростена е и цялата про-
цедура по кандидатстване, 
затова има и толкова много 
проекти. Но един голям про-
ект няма как сам художник 
да го защити. Абсурд. И тук 
именно се намесват тези 
хора - писачите на проекти, 
които според мене са вече 
цяла прослойка и които в 
никакъв случай не са тво-
рци. Но голяма част от сред-
ствата отиват за тях. Това 
не е градивно. Няма разви-
тие в изкуството, а само пи-
сачи. Странно е, но такива 
са времената.

- Факт е, че на хората на 
изкуството не им е лес-
но у нас. Но какво казва-
те на своите ученици, ко-
ито тепърва тръгват по 
този труден за оцелява-
не път?

- Първо им казвам, че 
трябва да се научат да рису-
ват. Рисуването е на първо 
място - живописта и скулп-
турата. Те развиват сетива-
та у един творец. От там на-
татък могат да надграждат.

- Вече имате поглед и 

върху средното образо-
вание – там как е пред-
ставено изкуството?

- Има много черни точки, 
що се касае за изобрази-
телното изкуство. Виждам 
изкуствено създадени спе-
циалности, има и други, кои-
то пък са архаични, неадек-
ватни към нашето време. И 
в контекста на предходния 
въпрос искам да подчертая, 
че за един художник на сво-
бодна практика много ма-
лък е процентът на вероят-
ност да живее нормално у 
нас, ако не се занимава и с 
други неща.

В миналото са се работи-
ли поръчки на църквата, на 
големи меценати. Рисували 
са се портрети, увековеча-
вали са се събития. Така са 
живели Микеланджело, Ле-
онардо. А днес: всеки иска 
да е Пикасо, а няма толкова 
меценати. Има много прин-
тери, фотографи. Развитие-
то на технологиите отхвър-
ли една част от работата на 
художниците – тази на из-
пълнители. А творческата 
работа иска богати прияте-
ли, реклама, маркетинг, ос-
вен талант. Подходът в наши 
дни е друг.
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Събеседник
Добрин Вътев е роден и твори в Бургас. Завър-

шил е СХЕУ “Св. св. Кирил и Методий”, а след това 
Великотърновски университет, където учи специ-
алност “Скулптура” при доц. Милан Андреев. Има 
десетки участия в изложби по живопис, графика, 
скулптура, в пленери у нас и по света. Негови са 
артпроектите “Бургаска среща в камък“(2014) 
„Изкуство и птици“ (2015), „Живописни срещи 
край морето”(2016). Към това се прибавят и про-
ектирането и изпълнението на декор за излож-
ба “Златните съкровища на България” в Култу-
рен център “Морско казино”, празнична украса 
за ”Новогодишно градче - Зимен плаж”( 2016), 
украса за Никулден (2017) и много други.

Добрин Вътев е бил номиниран и е печелил ре-
дица награди, като най-значимите са през 2012 
г. - носител на награда “Руси Стоянов” за млад 
художник; през 2014 г. - номинация за скулпту-
ра в Национална изложба - биенале „Приятели на 
морето”; през 2017 г. награда за скулптура в На-
ционална изложба “Лудогорие” - Разград и дру-
ги. Негови скулптури могат да бъдат видени из 
цял Бургас – Артлегория, в градинката до Общи-
на Бургас. Автор е на най-снимания и най-атрак-
тивния проект край морския бряг „Ветропоказа-
телят на седемте морета“, част от фестивала за 
съвременно изкуство “Включи града”.

Пейзажи от Бургас, Созопол, Черноморец и ри-
барското селище подреди председателят на Дру-
жеството на бургаските художници на Йорданов-
ден в галерия „Неси“. Изложбата е и повод за сре-
щата ни с него.

„Морските схеми са като част от моя характер“, 
казва за последната си изложба творецът

Добрин Вътев, 
художник: 

Творческата работа иска 
богати приятели, реклама, 
маркетинг, освен талант



Георги РУСИНОВ

Пожарникарската професия 
е сред най-опасните. Хиляди 
мъже и жени всеки ден буквал-
но влизат в огъня, за да спася-
ват човешки животи. Освен 
смели и дисциплинирани оба-
че, огнеборците са сред хората 
и с най-големи сърца. Традици-
онно вече няколко години бур-
гаските пожарникари заснемат 
календар, който се продава с 
благотворителна цел. Тази го-
дина те направиха такъв, с кой-
то решават да помогнат на об-
щинския приют за безстопан-
ствени кучета. Служители в не-
го правят всичко възможно да 
помагат на бездомните живот-
ни, но средствата никога не са 
достатъчно, тъй като капаците-
тът му почти постоянно е пълен. 
Това са около 80-100 кучета. За-
що обаче бургаските огнеборци 
решават тази година вместо ка-
лендар, в който позират по по-
добие на австралийските си ко-
леги – т.е. по-разсъблечени, 
вместо това всеки от тях пре-
гръща по едно бездомно куче 
от приюта? Наш репортер раз-
говаря с трима от служителите 
на бургаската пожарна, сред 
които и директорът комисар 
Николай Николаев.

„Ние за трета поредна годи-
на в началото правим инициа-
тива с изготвяне на календари 
на Пожарна безопасност и за-
щита на населението. Първата 
година направихме календари 
всички пожарни служби в об-
ластта. Миналата година напра-
вихме календар чрез професи-
онална фотосесия, който бе на-
сочен по-скоро към професио-
налната ни дейност. Целта бе-
ше да съберем средства за де-
цата на починалите колеги по-
жарникари. Събрахме близо 
5000 лева и ги разпределихме 
за 7-8 деца. Тогава също кампа-
нията беше добра и положител-
на, с много гласност. Затова 
още в края й вече мислехме за 
следващата година, т.е. за тази. 
Община Бургас в лицето на за-

местник-кмета по европроекти 
Весна Балтина ни даде предло-
жение да направим съвместна 
кампания с тях за общинския 
приют за кучета, тъй като Бур-
гас активно работи по пробле-
ма с бездомните кучета, ка-
стрирането им и осиновяването 
им. Поговорихме с колегите, 
обсъдихме го и се съгласихме 
да направим именно тази кам-
пания сега – с календара ни с 
кучета за 2023-а“, обясни той.

За съжаление осиновяването 
на кучета без порода от при-
ютите в България продължава 
да се прави основно от чужде-
нци от Западна Европа. Бълга-
ринът не е свикнал да дава лю-
бовта и вниманието си към не-
породисти животни. Лошото е, 

че все по-често в приютите се 
появяват и породисти животни, 
които незнайно по каква точно 
причина също биват натирвани 
навън.

Именно акцентиране върху 
необходимостта от осиновяване 
е в основата на реализирането 
на пожарникарския календар. 

„Направихме две професио-
нални фотосесии. Едната беше 
снимана през лятото на плажа 
в Бургас, а втората - в студио. 

Работихме с професионален 
фотограф. Трудно беше изпъл-
нението на мисията с календа-
ра, за да се получи един такъв 
добър тираж и кадри. След кое-
то предприехме кампанията, 
която на този етап считаме за 
положителна и успешна. Всич-
ки средства, които се съберат, 
ще отидат за приюта на община 
Бургас. Също така не е основ-
ният и единствен акцент съби-
рането на пари, а да се обърне 
внимание на хората за бездом-
ните кучета – да не ги оставят и 
също така за тези, които искат 
да си осиновят куче да знаят, 
че приютът е едно подходящо 
място, където да срещнат своя 
домашен любимец и спокойно 
да го разхождат в нашия кра-
сив град“, продължи комисар 
Николаев.

Той обясни, че първоначал-
ният тираж е бил от 1000 брой-
ки, но те много бързо са се из-
черпали и затова са пуснати 
допълнителни. 

„Само чрез нашата институ-
ция са разпространени близо 
200 бройки календари. Искрено 
се надяваме, че с тази кампа-
ния ще помогнем на каузата по-
вече кучета от общинския при-
ют да намерят своя дом. Фактът 
е, че от началото на кампания-
та до сега имаме информация, 

че 7 от кучетата, които са на 
снимки в календара, вече са 
осиновени“, съобщи радостна-
та новина директорът на По-
жарната.

Николаев разкри пред наш 
репортер, че вече са задвижи-
ли процеса по осиновяване на 
едно от кучетата, което ще на-
мери своя нов дом сред огне-
борците. Колегите им в Пожар-
ната от Малко Търново са изя-

вили желание да вземат куче от 
приюта, за което да се грижат и 
което ще бъде гледано добре, 
макар и в работна среда. 

Инспектор Валентин Великов 
е един от пожарникарите, който 
веднага откликва на идеята за 
календар, когато разбира от ко-
мисар Николаев. Той е и на 
първата страница от него – тази 
за януари, а партньор му е кра-
сиво и усмихнато средно на 
ръст куче.

„Доста лично приех каузата, 
понеже аз също съм собстве-
ник на домашен любимец, кой-
то по подобие на тези в приюта, 
беше намерен и вече 12 години 
си е част от нашето семейство. 
Отглеждаме си го и се грижим 
за него. Всички участници в 
кампанията до голяма степен, 
може би 90% от момчетата, са 
собственици на домашни лю-
бимци кучета. Нямаше никакъв 
проблем по отношение на орга-
низацията. Снимките протекоха 
в два етапа, имаше доста добра 
организация, както от наша 
страна, така и от страна на при-
юта. Голямо желание имаше 
сред нас – с вълнение, с трепет 
момчетата се включиха в тази 
инициатива. Още повече, че ка-
узата беше приета от всеки 
един от нас. Доста весело и за-
бавно беше по време на сним-
ките, особено на плажа, но и в 
студиото. Макар и безстопан-
ствени и кучета, гледани до го-
ляма степен в приют, по нищо 
не се различават от останалите 
животни – кротки, спокойни, 
дружелюбни“, посочи огнебо-
рецът и заяви, че много се рад-
ва на интереса към кампанията, 
с която се надяват да се попу-
ляризира дейността на приюта 
и много важният процес за оси-
новяването на животните.

„Трябва да им се даде шанс 
да растат и да се грижат за тях 
в една по-нормална и обграде-
на от обич среда“, добави ин-
спектор Великов.

Около 15 са общо пожарника-
рите, които се включват в тазго-
дишната благотворителна кам-
пания на бургаската Пожарна.

Инспектор Великов обясни, 
че каузите с животни изобщо 
не е чужда на пожарникарите.

„На нас много често ни се на-
лага да спасяваме животни. И 
това е част от нашата работа – 
да им помагаме, и то не само на 
домашни, но и на безстопан-
ствени, както и на котки, глару-
си, дори и по-големи животни, 
паднали в шахти, кладенци. 
Случвало се е. Затова и отклик-
нахме да се включим в тази ка-
уза. Надявам се наистина да се 
превърне в традиция да пома-
гаме по най-различни пробле-
ми и да видим с какво можем 
да сме полезни, не само чрез 
нашата работа, но и чрез подо-
бен вид мероприятия и каузи“, 
каза той.

Старши инспектор Асен Асе-
нов, макар и лично да не е 
участвал във фотосесията, под-
крепя всякакви идеи, които по-
пуляризират дейността на По-
жарната и с които да се дава 
гласност на проблеми, какъвто 
е случаят с безстопанствените 
кучета в общинския приют на 
Бургас.

„Винаги съм считал, че пре-
венцията е най-важното нещо, 
за да може да предотврати мак-
симално повече пожари, про-
изшествия. Когато обществото 
вижда пожарникарите, със си-

гурност винаги има една лам-
пичка, която повишава внима-
нието им. Така стоят нещата и с 
този календар. Заостряме вни-
манието върху важен проблем, 
който касае животните. В Бур-
гас от доста години работим от-
крито с обществеността, показ-
ваме нашата дейност, правим 
демонстрации, работим много, 
за да можем да достигнем до 
възможно повече хора. Целта е 
да стигнем до едно ниво на ос-
ъзнаване, че личната безопас-
ност е лична отговорност на 
всеки. Ние сме насреща, но ня-
ма как да сме навсякъде, по 
всяко време. Това показват и 
резултатите. Прави най-голямо 
впечатление, че пожарите ни 
със загуби и специално в Първа 
служба, в последните 5 години 
са намалели с 40%. Затова и 
винаги използваме всяка една 
медийна изява, както е случаят 
с календарите, да насочваме 
вниманието на хората към ва-
жни проблеми, но и да акценти-
раме върху необходимостта от 
превенция. Поздравявам коле-
гите, които за поредна година 
участват в нещо хубаво и инте-
ресно, с което да се гордеем 
като служба и като бургазлии“, 
коментира той.

Директорът комисар Никола-
ев се съгласи, че със сигурност 
всяка една кампания издига 
имиджа на професията.

„Наистина това е начин за 
превенция. Използваме всеки 
един момент, когато комуники-
раме с вас, медиите, да засил-
ваме вниманието на хората. 
Обръщаме внимание на мерки-
те за пожарна безопасност. 
Освен тези кампании с кален-
дарите, организираме срещи и 
с много възрастни хора, най-ве-
че в пенсионерските клубове. 
За съжаление статистиката по-
казва, че в пожари загиват най-
много именно те. Трябва да 
похвалим и някои граждани, ко-
ито очевидно приемат сериоз-
но пожарната безопасност, за-
щото имаме случаи, в които те 
сами са потушили пожара, до-
като екипът ни пристигне“, до-
бави той.

Всеки, който желае да заку-
пи календара с бургаските по-
жарникари и кученцата - мане-
кени, може да го направи в 
Приюта за безстопанствени ку-
чета, който се намира в мест-
ността Пода край Бургас и в об-
щинската дирекция „Околна 
среда“ на ул. „Шейново“ №24 
(ет. 2, ст. 201) или да направи 
финансово дарение, като из-
ползва дарителската сметка на 
Община Бургас. В полето „Ос-
нование“ е нужно да уточните, 
освен че средствата са за При-
юта за безстопанствени кучета 
и ако желаете - за какво точно 
желаете да се използват те - за 
храна, операция, хигиенни 
средства, за определено куче 
или при нужда, за който и да е 
питомец на приюта. Минимал-
ната стойност е 20 лв.

Ето я и сметката:

ОБЩИНА БУРГАС
Банкова сметка за дарения
IBAN: BG08 SOMB 9130 8424 

1517 44
БАНКА: ОБЩИНСКА  

БАНКА АД
BIC: SОMBBGSF

Вид плащане: 445100
Основание: Дарение приют 

за кучета /адрес за доставка

Огнеборци с големи сърца 
осиновяват бездомно куче
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КаузА
4 Бургаските пожарникари се включиха в календар 
с четириногите от общинския приют

4 Седем от пухчовците - звезди във фотосесията 
вече намериха дом

За „Черноморски фар“ радостната новина за осиновя-
ването разкриха директорът комисар Николай Николаев 
(в средата), старши инспектор Асен Асенов (вляво) и  
инспектор Валентин Великов (вдясно)

Снимките на плажа са били удоволствие както за по-
жарникарите, така и за кучетата

Инспектор Валентин Великов е на първата страница 
на календара



Жана Георгиева, 
ландшафтен архитект

Около 350 вида растения 
се включват в рода Алое, 
но само две от тях са ле-
чебни - Aloe Vera и Aloe 
arborescens. По-трудно за 
отглеждане в стайни ус-
ловия е Aloe Vera поради 
това, че изисква светлина, 
а Aloe arborescens е непре-
тенциозно към условията 
на отглеждане на закрито. 
Това е причината, поради 
която то е много разпрос-
транено у нас.

Описание:
Дървовидното алое е 

многогодишно храстовид-
но растение - в родината 
си е храст до 2-3 м височи-
на. Произхожда от Южна и 
Югоизточна Африка. Лис-
тата му са сочни, месес-
ти, сиво-зелени, разполо-
жени нагъсто последова-
телно по стъблото, като на 
върха формират гъста ро-
зетка. Растението е раз-
клонено и образува мно-
жество розетки. Перифе-
рията на листата е покри-
та с шипове. Това алое, за-
едно с Aloe vera са призна-
ти за лечебни растения от 
многобройния род на Aloe. 
Нещо повече, в българска-
та народна медицина имен-
но дървовидното алое е по-
знато доста отдавна и съ-
ществуват редица рецепти 

за домашно приготвени на-
стойки и извлеци, използ-
вани за лечение. Заедно с 
това, много отдавна дър-
вовидното алое се отглеж-
да у нас като декоративно 
растение.

В домашни условия, от-
глеждано в саксия, достига 
до 60-70 см височина.

Декоративната му стой-
ност е в красивата сиво-
зелена листна маса. Цвето-
вете са цилиндрични, кам-
банковидни, събрани в кла-
совидни съцветия, оранже-
ви на цвят.

Отглеждане : 
Развива се добре на пъл-

но слънце, с по-рядко по-
ливане. Почвата трябва да 
е отцедлива, богата на пя-
сък, по-скоро бедна. Зима-
та се отглежда в стайни ус-
ловия. За предпочитане на 
по-хладно, със силно огра-
ничаване на поливането 
до 1-2 пъти месечно, за да 
спре растежа си и да не 
етиолира. Растението се 
размножава лесно, чрез 
вкореняване на млади ро-
зетки във влажен пясък или 
перлит през лятото.

Използване: 
Освен като декоратив-

но растение, дървовидно-
то алое е ценно медицин-
ско растение. То може да 
се използва локално външ-

но - с листата се налагат 
гнойни възпаления по ко-
жата, незарастващи рани 
и язви. Алкохолен извлек 
пак от листата се използ-
ва като имуностимулатор, 
включително и за съпът-
стващо лечение на ранни 

форми на някои канцеро-
генни заболявания. Има 
антиоксидантно действие 
и още много други прило-
жения. Растението е ис-
тинска жива домашна ап-
тека, но като всяка бил-
ка, употребата му трябва 

да е внимателна и дозира-
на. Най-ценни са по-стари-
те растения - над 3-годиш-
на възраст, а още по-добре 
над 5-годишна възраст. Ле-
чебните съставки на расте-
нието се откриват в макси-
мална концентрация в зре-
лите, едри листа, с дължи-
на над 15 см, отделящи се 
лесно от стъблото. Съста-
вът на сока, отделен от тях, 
се променя, като най-леко-
вит е през зимните и про-
летните месеци. 

Химичен състав 
на растението:

В растението се съдър-
жат минимум 75 известни 
хранителни вещества, като 
едни от тях са 20 минерала, 
12 витамина, 18 аминокисе-
лини. В него се установя-
ват още около 200 активни 
растителни съставки - фи-
тонутриенти, ензими, про-
теини, мазнини.

От пресни листа на алое 
свещник (дървовидно алое) 
се приготвя сок с изявено 
бактерицидно действие, бо-
гат на витамини и фермен-
ти. В древността е позна-
то средство за стимулира-
не на апетита. От билката 
се приготвя още гел, който 
може да се приема вътреш-
но, както и суха маса, вли-
заща в състава на множе-
ство козметични и лекар-
ствени продукти.

Лечебни свойства на 
алоето:

• имуностимулиращо;
• детоксикиращо;
• тонизиращо;
• бактерицидно;
• слабително (подобрява 

чревната перисталтика);
• апетитостимулиращо.

Състояния и заболява-
ния, при които се използ-
ва алоето:

• ракови заболявания;
• химиотерапия;
• атоничен хроничен за-

пек;
• хронични гастрити;
• язва на стомаха;

Инфекциозни заболя-
вания, засягащи сто-
машно-чревния тракт;

• гнойни рани;
• изгаряния;
• възпаления на кожата с 

различен произход;
• конюнктивит;
• помътняване на стъкло-

видното тяло;
• бронхиална астма;
• язва на дванадесето-

пръстника;
• туберкулоза;
• менструални наруше-

ния;
• заболявания на кръво-

носните съдове;
• климакс.

Биогенните стимулато-
ри в екстракта от билката 
осезаемо повишават жиз-
нените функции на болния 
организъм.

Защо да си отглеждаме дървовидно алое

Дона МИТЕВА

Дотук януари се очер-
тава като най-безснежния 
от осем години насам. Ако 
за скиорите това означава 
пренастройване към спа 
процедури в зимните ку-
рорти, то за зърнопроиз-
водителите притесненията 
се увеличават.

„Липсата на влага наис-
тина се усеща по посеви-
те, но се надяваме, че още 
не е фатално и ще се на-
вакса. Есенниците бяха из-
останали, но топлото вре-
ме им даде възможност да 
дръпнат напред. Вече вля-
зоха във фаза братене“, ко-
ментира Илия Проданов, 
зърнопроизводител от ре-
гиона и зам.-председател 
на Националната асоциа-
ция на зърнопроизводите-

лите у нас.
Сериозно продължава 

да стои пред фермерите и 
проблемът с цените на то-
ровете. А след 10 февруа-
ри започва пролетното то-
рене: „Азотът е жизненова-
жен за пшеницата. Дори и 
да има остатъци от него в 
почвата, водата го отмива 
в по-долни слоеве и така 
няма запаси за растенията, 
което означава, че трябва 
да се тори. Без азот няма 
листна маса, а след това 
няма и добиви“, обяснява 
Проданов.

Същевременно пробле-
мът с торенето има два ас-
пекта – от една страна сто-
ят високите цени на торове-
те, а от друга - липсата на 
продажба на зърно от ми-
налогодишната реколта, ко-
ето да даде възможност на 

фермерите да купуват.
„Гледайки справката, от 

началото на юли до края на 
2021 година е имало реали-
зирана продажба на мили-
он и половина тона зърно. 
За миналата година про-
дажбите са около 450 хи-
ляди тона, което ще рече 
под една трета. Тук-там чу-
вам колеги, че продават по 
нещо, основно слънчоглед, 
но много малко. Данните го 
показват. Та който е взел 
на по-евтини цени торове 
– взел, сега който прода-
де зърно и има средства, 
ще купува на доста висо-
ка цена. Например в на-
чалото на декември амо-
ниевият нитрат бе 1300 
лева за тон. На 20 декем-
ври вече струваше 1450-70 
лева. Сега, честно казано, 
не знам, но съм убеден, че 

като бъдем принудени фев-
руари да купуваме, може 
да стигне и 1500 – 1600 лв. 
за тон“, дава пример фер-
мерът и допълва: „На всич-
ки зърното стои непрода-
дено, складовете са пълни, 
оборотни средства няма, а 
цените на суровините про-
дължават да скачат с все-
ки изминал ден. Има пос-
къпване на амониевия ни-
трат, защото ЕС реши да 
наложи въглероден данък 
върху вноса на някои про-
дукти в Европа“.

По негови думи, от бран-
ша никой не прави равно-
сметка на миналата година, 
защото още основните ко-
личества зърно отлежават 
в хранилищата. А след като 
няма продажби, няма как 
да се направи и сметка на 
печалбата или загубата.

Суша и високи  
цени на торовете

Температура
В този месец стайните растения стра-

дат повече от прекомерна топлина, от-
колкото от ниски температури и от мно-
го сухия въздух. Не забравяйте да пръс-
кате листата и въздуха около растение-
то – освен овлажняване, това ще бъде и 
превенция от появата на вредители. Един-
два пъти в седмица растенията трябва 
да се обръщат с различни страни към 
светлината, за да съхранява красивата 
им форма.

Поливане
Поливайте през януари рядко и използ-

вайте само топла вода. Всички стайни 
цветя през зимата трябва да се държат 
умерено влажни. Дори на циперуса и на 
други блатни растения трябва да дадем 
почивка от поливането. По това време е 

много полезно леко подсушаване на пръс-
тта, за да има достъп на въздуха до коре-
ните. Повечето кактуси и други сукуленти 
изискват пълна сухота през януари.

Подхранване
Цъфналите цветя и тези растения, кои-

то са с пъпки, като азалии, хипеаструм, 
кала, калцеолария, иглика, африканска 
теменужка (Saintpaulia), циклама, цине-
рария, ги подхранвайте два пъти месеч-
но със слаб 0.1% разтвор с комплексни 
минерални торове.

Засаждане
Засаждате клубени на глоксинията и ко-

рените на ахименес в смес от равни час-
ти на почва, торф и пясък.

В края на януари се преглеждат луко-
виците и грудките.
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Градина
моята

Илия Проданов

КАЛЕнДАр

В зеленчуковата градина 
през януари

Започва подготовката за отглеждане на ранните раз-
сади. 

Преглеждат се инструментите, материалите и съо-
ръженията. 

Пристъпва се към засяване на топлолюбивите култу-
ри с дълъг вегетационен период като домати, пипер и 
патладжан. 

Започва сеитбата на разсадите за ранно зеле, кар-
фиол, салатки. Сроковете за сеитба трябва да са съо-
бразени с климатичните условия на района и начина 
на отглеждане.

Който иска да отгледа ранни картофи, трябва през яну-
ари да постави посадъчния материал за рътене.

Експертът 
говори: 

Сем. ASPHODELIACEAE - Aloe arborescens (дър-
вовидно алое)

Стайните цветя през зимата
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Футболният отбор на „Созопол“ пре-
крати договора на опитния атакуващ 
футболист Ерик Почански. 30-годиш-
ният футболист записа 13 мача, в ко-
ито не успя да реализира нито един 
гол.

„ФК „Созопол“ и Ерик Почански пре-
кратиха договора си по взаимно съ-
гласие. Клубът му благодари за пери-

ода, в който той защитаваше цвето-
вете на „небесносините“ и му поже-
лава да реализира следващите си пре-
дизвикателства“, написаха от клуба.

В началото на годината клуба напус-
на и вратарят Стамен Бояджиев. Той 
и ръководството прекратиха договор-
ните си отношения по взаимно съгла-
сие.

„Созопол“ се разделя  
с нападател

Чф

ДЮШ

Промени в школата на „Черноморец“
Георги рУСинОВ

Бургаският футболен 
клуб „Черноморец“ с ва-
жни промени в Детско-
юношеската школа. От 
ръководството на отбора 
обявиха амбициите си за 
бъдещото развитие на де-
цата и младежите в „Чер-
номорец“. „Акулите“ ра-
ботят усилено за завръ-
щане в професионалния 
футбол. Момчетата на 
старши треньора Весе-
лин Великов се намират 
на четвърто място в Тре-
та лига – Югоизток, с ак-
тив от 38 точки – 6 по-мал-
ко от лидера „Несебър“. 

„С развитието на мъж-
кия отбор и борбата ни 
за завръщане в професи-
оналния футбол, в ника-
къв случай не сме забра-
вили и загърбили и най-
големия ни капитал, а 
именно - Детско-юноше-
ската школа. Школа, от 
която са излезли не един 
и двама легендарни бъл-
гарски футболисти. На-
против, паралелно със 
стремежа ни към прогрес 
на представителния от-
бор, ние продължаваме 
да полагаме неимоверни 
усилия и за възхода на 
мястото, откъдето своя 
път към висините ще по-
емат следващите Тотко 
Дремсизов, Николай Ка-
лушев, Цветан Мутафчи-

ев, Валентин Делимин-
ков, Ангел Стойков, Зла-
тко Янков, Радостин Ки-
шишев, Дражо Стоянов, 
Иван Пазачев, Иван 
Йовчев, Красимир Дими-
тров, Георги Илиев, Вла-
димир Стоянов, Любомир 
Шейтанов и още, и още, 
и още... С цел максимал-
но доброто развитие на 
нашите таланти, пред-
приехме няколко проме-
ни в структурата на Ака-
демията“, написаха от 
клуба. 

Господин Господинов 
бе обявен като нов ди-
ректор и методист на 
школата. Той ще бъде и 
наставник на родените 
през 2009 година. Школа-
та вече има и свой кон-
диционен треньор - Дани-
ел Бенчев. 

От ръководството на 
„Черноморец“ заявиха и 
че работа в ДЮШ започ-
ват и двама млади тре-
ньори. Те ще бъдат по-
мощници на наставници-
те на най-малките "аку-
ли", родени от 2010 г. - до 
2015 г. Това са Даниел 
Сребров и Кристиян То-
доров.

За подготовката и тре-
нировките на вратарите 
ще отговарят Венелин 
Димов, който подготвя и 
състезателите на този 
пост при мъжете, както и 
Мартин Теменлиев.

„Черноморец“ ще изиграе 7 контролни 
срещи по време на зимната подготовка. 
От ръководството пуснаха списъка с ма-
човете. 

Единствено последната контрола, на 
11 февруари срещу „Карнобат“, ще се 
изиграе на стадиона в „Долно Езерово“. 
В нея ще бъде представен отборът за про-
летния дял от надпреварата в Трета ли-
га – Югоизток.

Тези дни „Черноморец“ проведе пър-
вата си тренировка за 2023 година. Стар-
ши треньорът на тима – Веселин Великов 
– изведе на заниманието 20 футболисти, 
двама от които – вратари. Сред тях ли-
чаха имената на четирима нови. Миро-
слав Манев идва от „Атлетик“ (Куклен), 
Александър Праматаров – от „Миньор“ 
(Перник), Атанас Кръстев – от „Саяна“ 
(Хасково), а французинът Сейду Дембе-
ле – от „Дреновец“.

Освен тях, двама карат проби при „аку-
лите“. Единият е вътрешен халф, а други-
ят – крило.

От клуба разкриха, че очакват и още 
двама да се присъединят към отбо-
ра – флангови състезател и напа-
дател. Единият е българин, а други-
ят – чужденец.

Добрата новина е, че Стойчо Ата-
насов вече тренира с отбора. Още 
през лятото той претърпя тежка 
контузия, заради която пропусна 
целия есенен дял на надпреварата 
в Трета лига – Югоизток.

Същевременно школа-
та на „Черноморец“ про-
дължава да набира деца 
в различните възрастови 
групи. 

„Всеки желаещ е добре 
дошъл, за да развие своя 
талант, да придобие нови 
умения и да се усъвър-
шенства при екип от до-
казани специалисти“, на-
писаха от клуба.

Обявен бе и списъкът с 
треньорите и контактите 

им. Ето го и него:
Директор и методист 

ДЮШ - Господин Господи-
нов: Притежава UEFA „A“ 
лиценз - тел. 0887565624 

Кондиционен треньор 
ДЮШ - Даниел Бенчев

Треньори на вратари - 
Венелин Димов и Мартин 
Теменлиев

2004-2005 г. Росен Кавръ-
ков - притежава UEFA „А“ 
лиценз тел.0889293948 

2006 г. Георги Терзиев - 

притежава UEFA „А“ ли-
ценз - тел.0887828181 

2007-2008 г. Павел Колев 
- притежава UEFA „А“ ли-
ценз - тел.0896055005 

2009 г. Господин Госпо-
динов - притежава UEFA 
„А“  лиценз  -  тел . 
0887565624 

2010 г. Слави Шопов - 
притежава UEFA „B” ли-
ценз - тел.0889295774

Помощник-треньор 2009-
2010 г. - Даниел Сребров

2011 г. Любомир Божи-
нов притежава UEFA „B” 
лиценз тел.0895775989 

2012-2013 г. Пламен 
Младенов - притежава 
UEFA „В“ лиценз - тел. 
0898542929 

2014-2015 г. Георги Ка-
лоянов- притежава UEFA 
„А“  лиценз  -  тел . 
0899903115 

Помощник - треньор 
2011-2015 г. Кристиян То-
доров

Продължава наборът на деца  
в различните възрастови групи

ОБЯВА
На основание чл.4, ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействие върху околната среда

Недко Александров Недев, уведомява всички заинтересувани 
физически и юридически лица,  за наличие на инвестиционно пред-
ложение за изграждане на обект „Жилищна сграда“ в УПИ XI в 
кв.33 с идентификатор №87655.501.202 по КК на с.Ясна Поляна, 
Община Приморско.

ОБЯВА
На основание чл.4, ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействие върху околната среда

Николай Димов Сидеров, уведомява всички заинтересувани фи-
зически и юридически лица,  за наличие на инвестиционно пред-
ложение за изграждане на обект „Семеен пансионат – пристрой-
ка, надстройка и преустройство на жилищна сграда“ – преработ-
ка по време на строителство  в УПИ IV в кв.1 с идентификатор 
№37023.501.167 по КК на гр.Китен.

ОБЯВА

На основание чл.4, ал.2 от 
Наредбата за условията и 

реда за извършване на 
оценка на въздействие 
върху околната среда

Румяна Симеонова Георгие-
ва, уведомява всички заинте-
ресувани физически и юриди-
чески лица,  за наличие на ин-
вестиционно предложение за 
изграждане на обект „Жилищ-
на сграда“ в УПИ XIV в  
кв .26 с  идентификатор 
№58356.504.204 по КК на гр.
Приморско ,  СО  „Узун- 
джата“.

Ето и списък с контролните срещи на клуба:

21.01 Сливен – Черноморец
25.01 Черноморец Балчик – Черноморец
28.01 Загорец – Черноморец
01.02 Спартак Варна 2 – Черноморец
04.02 Розова долина – Черноморец
08.02 Черно море 2 – Черноморец
11.02 Черноморец – Карнобат

„Акулите“ стартират зимната 
подготовка със седем контроли

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-18/9.1.2023 г.  
на кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за продажба на недвижим имот-ЧОС, а именно: ПИ 
№48619.504.118 по КККР на гр. Царево,  с площ от 903 кв.м., с 
трайно предназначение-урбанизирана.

  Начална тръжна цена – 60501 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  пър-

воначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-

то на Община Царево до 15,00 ч. на 27.1.2023г. 
 Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. на 

30.1.2023г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Общи-

на Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен ети-
кет с наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на 
депозит за участие -6050,10 лева -10 % от началната тръжна це-
на, вносим по сметка на Община Царево-  ВG35 UNCR 
70003324008729, най-късно  до 27.1.2023г.

 Дата на отваряне на предложенията-31.1.2023г. , час-10,15 ча-
са, място- заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Общин-
ска администрация Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след 
закупуване на тръжната документация, всеки работен ден до дата-
та на провеждане на търга.

За контакт: Галина Вълева – тел. 0590550-24
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06:00 - Сутрешен блок
09:00 - По света и у нас
09:15 - Култура.БГ
10:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл
11:15 - Бързо, лесно, вкусно /п/
11:45 - Телепазарен прозорец
12:00 - По света и у нас
12:30 - Референдум /п/
13:30 - Живот на граница документален филм 
/България, 2015г./, режисьор Пепа Коши-
шка-Зяпкова
14:00 - Малки истории
14:15 - Телепазарен прозорец
14:30 - Приключенията на горските мечоци 
анимационен филм
14:45 - Капри тв филм /67 еп./
15:40 - Телепазарен прозорец
16:00 - По света и у нас
16:10 - Новини на турски език
16:30 - Бързо, лесно, вкусно
17:00 - БНТ на 60 /п/
18:00 - По света и у нас
18:20 - Още от деня
19:00 - Потомци на слънцето тв филм /5 еп./
20:00 - По света и у нас
20:45 - Спортни новини
21:00 - Бизнес.БГ
21:30 - Джинс
22:00 - БНТ на 60
23:00 - По света и у нас
23:30 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 еп./(12)
00:15 - Култура.БГ /п/
01:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл/п/
02:15 - Потомци на слънцето тв филм /5 
еп./п/
03:25 - Капри тв филм /67 еп./п/
04:15 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 
еп./п/(12)
05:00 - Още от деня
05:40 - Телепазарен прозорец

06:00 - "Трансформърс: Рескю Ботс" 
- анимация, с.3 еп.8
06:30 - "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ Антон Хе-
кимян
09:30 - "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова и Алек-
сандър Кадиев
12:00 - bTV Новините - обедна еми-
сия
12:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
13:30 - Премиера: "Втори шанс" - 
с.2 еп.19
15:00 - Премиера: "Шест сестри" - 
с.6 еп.49
16:00 - "Едно голямо семейство" 
- еп.7
17:00 - bTV Новините
17:25 - "Лице в лице" - публици-
стично предаване с водещ Цветан-
ка Ризова
18:00 - Премиера: "Опасни улици" - 
с.13 еп.98
19:00 - bTV Новините - централ-
на емисия
20:00 - Премиера: "Сълзи от Рая" 
- еп.93
21:00 - "Фермата: Нов свят" - ри-
алити, с.5
22:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
23:00 - bTV Новините - късна емисия
23:30 - "Луцифер" - с.2 еп.16
00:30 - "Стрелата" - с.2 еп.8
01:30 - "Домашен арест" - с.2 еп.16
02:00 - bTV Новините /п./
02:30 - "Преди обед" /п./
04:40 - "Опасни улици" /п./ 
05:30 - "Лице в лице" /п./

06:20 - "Здравей, България" 
09:30 - "На кафе" - предаване
12:00 - Новините на NOVA
12:30 - "Моят живот" - с. 3
13:30 - "Остани с мен" (премиера) 
15:00 - "Прости ми" (премиера) 
16:00 - Новините на NOVA
16:10 - "Плюс - Минус" - публици-
стично предаване, на живо
17:00 - "Намери ме" (премиера) 
17:55 - "Теглене на Лото 5 от 35 - 
"Златната топка"
18:00 - "Семейни войни" (премиера) - 
телевизионна игра
19:00 - Новините на NOVA - централ-
на емисия
20:00 - "Откраднат живот: Кръвни 
връзки" (премиера) - с. 8
21:00 - "Игри на волята: България" 
(премиера) - риалити
22:00 - "Пътят на честта" (премиера) 

23:00 - Новините на NOVA
23:30 - "Добрата съпруга" - с. 2
00:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6
01:30 - "Завинаги свързани" 
02:30 - "Слънце и луна" 
04:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6 /п/
05:20 - "Добрата съпруга" - с. 2 /п/

06:30 - Шпионката на Коко - Скри-
та камера
06:59 - Делници - с Николай Колев

10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Кардиограма - с проф. Д-р 
Надка Бояджиева
12:00 - Психологически портрет - с 
Рени Анастасова
13:00 - Новини
13:15 - Заедно българи - с Алексан-
дър Томов
14:15 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
15:15 - Новини
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Делници - с Николай Колев
19:30 - Новини
20:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
22:00 - България на живо - с Иво 
Божков
23:00 - Новини
23:30 - Шесто чувство
01:30 - Телепазарен прозорец
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
04:30 - Темида - цената на истината - 
с Нина-Никол Хамилтън
05:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич

06:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6 /п/
07:00 - "Инспектор Джордж Джент-
ли" - с. 6
08:50 - "Ангел на Коледа" - романтичен 
филм с уч. на Дженифър Финигън, Джо-
натан Скарфи, Холи Робинсън Пийт, Та-
мо Пеникет и др.
11:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6
12:00 - "Кралицата девственица" - истори-
ческа драма с уч. на Ан-Мари Дъф, Тара 
Фицджералд, Сиена Гилори, Иън Харт, Том 
Харди, Декстър Флетчър и др., II част
14:10 - "Следващото карате хлапe" - екшън 
с уч. на Пат Морита, Хилари Суонк, Май-
къл Айрънсайд, Констанс Тоуърс и др. /п/
16:30 - "Съкровището: Книгата на тайни-
те" - приключенски екшън с уч. на Никъ-
лъс Кейдж, Даян Крюгер, Джъстин Барта, 
Джон Войт, Хелън Мирън и др. /п/
19:00 - "София - Ден и Нощ" - риали-
ти сериал
20:00 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7
21:00 - "Железният човек 2" - екшън-фан-
тастика с уч. на Робърт Дауни-мл., Ми-
ки Рурк, Скарлет Йохансон, Гуинет Пол-
троу, Дон Чийдъл, Сам Рокуел, Самюел Л. 
Джаксън, Пол Бетани и др.
23:30 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7 /п/

05:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мла-
дежи до 23 години
07:00 - Куриози
07:25 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, втори ден
09:25 - Снукър: Шампионат на Китай, 
трети ден, директно
14:25 - Топ 5
14:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, жени
15:00 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мъ-
же, директно
18:05 - Топ 5
18:10 - Куриози
18:30 - Конен спорт: Световно пър-
венство за младежи в Белгия
19:30 - Мотоциклетизъм: 24 часа на 
Бол д'Ор, обзор
20:00 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, трети ден
21:00 - Новини
21:05 - Волейбол: Европейско пър-
венство за мъже, четвъртфина-

ли, обзор

06:00 - "Гаражът на Джей Лено" - ри-
алити, с. 2
06:50 - "Уокър - тексаският рейнджър" 
- с. 3 /п/
07:50 - "Черният списък" - с. 4 /п/
09:10 - "Да се посмеем"
10:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1 /п/
11:00 - "В.И.П" - с. 4
12:00 - "Хавай 5-0" - с. 6 /п/
13:00 - "Уокър - тексаският рейн-
джър"- с. 3
14:00 - "Черният списък" - с. 4
15:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1
16:00 - "Женени с деца" - с. 2, 2 еп.а
17:00 - "Американска нинджа 2" - екшън с 
уч. на Майкъл Дудикоф, Стив Джеймс, Ла-
ри Поиндекстър, Гари Конуей и др. /п/
19:00 - "Игри на волята: България" - ри-
алити /п/
20:00 - "Военни престъпления: Лос Ан-
джелис" - с. 4
21:00 - "Хавай 5-0" - с. 6
22:00 - "Герой" - екшън с уч. на Джет Ли, 
Тони Лунг Чу-Уай, Маги Чунг Ман-Юк, Жан 
Зъи, Чен Дао Минг, Дони Йен и др.
00:00 - "Военни престъпления: Лос Андже-
лис" - с. 4 /п/
01:00 - Еротичен телепазар
03:00 - "Национална лотария" /п/

СПРАВОЧНИК

СРЯДА
Температура: 16/20°C
Облачно, кратък дъжд
Вероятност за валежи: 71%
Вероятност за буря: 0%
Облачност: 59%

ЧЕТВЪРТЪК
Температура: 15/23°C
Променлива облачност
Вероятност за валежи: 37%
Вероятност за буря: 3%
Облачност: 44%
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РЕГИОНАЛНА ДИРЕКЦИЯ ПО ГОРИТЕ
8000 гр. Бургас , ул. „Цар Иван Шишман“ № 8,

тел. 056 / 894370, факс 056 / 842779

ОБЯВЛЕНИЕ
Регионална дирекция по горите (РДГ), гр. Бургас, 

ул. „Иван Шишман” № 8 на основание глава V, раз-
дел IV от Кодекса на труда, чл. 30 – 33 от Наредба 
№ 1 от 30.01.2012 г. за контрола и опазването на 
горските територии и Заповед № РД 16 – 006 / 
06.01.2023 г. на директора на РДГ Бургас

ОБЯВЯВА КОНКУРС:
 За длъжността „Специалист горски инспектор” 

към Специализирана администрация, Дирекция 
„Горско стопанство” на РДГ Бургас.

Брой работни места за които се обявява кон-
курса – 1 работно място.

I. Минималните и специфични изисквания, пред-
видени в нормативните актове за заемане на длъж-
ността „Главен специалист горски инспектор” са:

1. Минимални изисквания:
1.1 Образователна степен – средно лесовъдско 

образование.
1.2. Специалност:  „Горско стопанство” с при-

добита квалификация „техник – лесовъд” или „тех-
ник – технолог”, или професия „техник – лесовъд” 
или „техник – механизатор”, или  приравнени към 
тях образование и квалификация в съответствие 
с изискванията на Закона за предучилищното и 
училищното образование и Закона за професио-
налното образование и обучение. 

1.3. Професионален опит – не се изисква.
2. Специфични изисквания за заемане на длъж-

ността:  да отговарят на условията по чл. 198 от 
Закона за горите и чл. 30 от Наредба № 1 от 
30.01.2012 г. за контрола и опазването на горски-
те територии.

II. Начинът за провеждане на конкурса е: тест и 
интервю с кандидатите

III. Етапи на провеждане:
1. Подаване на документи за участие в конкурс-

ната процедура.
2. Допускане на кандидатите.
3. Обявяване на допуснатите и недопуснатите 

кандидати.
4. Провеждане на конкурса
4.1. първи етап – провеждане на тест при след-

ните условия:
- Тестът  се състои от 30 (тридесет) затворени 

въпроса с по три възможни отговора, един от ко-
ито  е верен.

-  Всеки верен отговор от теста да се оценява с 
1 точка, а неверния – с 0 точки. 

-  Минималният резултат, при който кандидатът 
се счита за успешно издържал теста, е 21 верни 
отговора.

- Времетраене на теста – 60 минути.
4.2. втори етап – интервю при следните усло-

вия:
- всеки кандидат отговаря на въпроси на коми-

сията по седем вида компетентности
- всеки от членовете на комисията оценява кан-

дидата по всяка от компетентностите с оценка от 
едно до пет.

-  Минималния резултат, при който кандидатът 
се счита за успешно издържал интервюто е 63 точ-
ки, формиран от сбора от оценките на членовете 
на комисията. Кандидата се оценява по 7 вида ком-
петентности и средната  оценка  от представяне-
то му не трябва да е по – ниска от „3” , което в 
средна степен отговаря на изискванията за длъж-

ността.
4.3. трети етап – окончателно класиране.
При окончателното класиране се събират точ-

ките на кандидата от теста и интервюто.
IV. Необходимите документи, които следва да 

бъдат представени от кандидатите за участие в кон-
курса за длъжността са: 

1. Заявление за участие. 
2. Копия от документи за придобитата образо-

вателно-квалификационна степен.
3. Автобиография европейски формат-СV.
4. Копие от свидетелство за правоуправление 

на МПС – минимум категория „В”.
5. Медицинско свидетелство от лечебно заве-

дение, удостоверяващо, че лицето:
а/ не страда от психически разстройства.
б/ през последните три години не е настанява-

но принудително в лечебно заведение по глава пе-
та, раздел II от Закона за здравето и не е лекува-
но за употреба на наркотични вещества. 

6. Документ от Районен съд по местоживеене, 
удостоверяващ, че:

а/ срещу лицето няма наложени мерки за защи-
та по Закона за защита от домашното насилие.

б/ лицето не е нарушавало обществения ред три 
или повече пъти, за което са му налагани админи-
стративни наказания.

7. Медицинско свидетелство.
Забележка: За участие в конкурс се допуска и 

кандидат, който не е получил документа по т. 5, 
буква "б" и т. 6, но представи декларация по об-
разец (приложение № 11 към Наредба № 1 от 
30.01.2012 г. за контрола и опазването на горски-
те територии).

Образци на заявление за участие в конкурс, 
длъжностна характеристика, както и информация 
за провеждането на конкурса могат да бъдат по-
лучени всеки работен ден от 9 до 12 часа и от 13 
до 17 часа от старши експерт „Човешки ресурси“ 
на РДГ Бургас, находящо се гр. Бургас, ул. „Иван 
Шишман № 8 ет. 4, стая № 9.

 V. Документите следва да бъдат представени в 
едномесечен срок от деня на публикуване на обяв-
лението за провеждане на конкурса в местен еже-
дневник, лично или чрез пълномощник /нотариал-
но заверено пълномощно/ в деловодството на РДГ 
Бургас, находящо се гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” 
№ 8, ет. 4, стая № 4 всеки работен ден от 9 до 12 
часа и от 13 до 17 часа. При подаване им на ли-
цата се предоставя длъжностна характеристика за 
конкурсната длъжност.

VI. Списъците или други съобщения във връзка 
с конкурса да се обявят на информационно табло 
в административната сграда на РДГ, гр.Бургас, 
ул.„Иван Шишман” № 8, ет. 4.

VII. Кратко описание на длъжността „Специалист 
горски инспектор”:

Осъществява непосредствен контрол по прила-
гане на Закона за горите по отношение на всички 
дейности в горските територии, както и върху съх-
ранението, транспортирането и преработването на 
дървесина и недървесни горски продукти. Осъщест-
вява контролните си функции под прякото ръко-
водство на служители от по – високи длъжностни 
нива. Предотвратява и установява нарушения на 
разпоредбите на Закона за горите, Закона за ло-
ва и опазване на дивеча, Закона за рибарството 
и аквакултурите, Закона за защитените  терито-
рии, Закона за биологичното разнообразие и За-
кона за лечебните растения, както и техните под-
законовите нормативни актове.

VIII. Стартова брутна работна заплата за длъж-
ността „Специалист горски инспектор”  към Спе-
циализирана администрация, Дирекция „Горско 
стопанство” на РДГ Бургас размер 1000 лв.

IХ.  РДГ Бургас не заплаща пътни разходи от мес-
тоживеене до месторабота.

СЪОБЩЕНИЕ

Община Руен, ще изпълнява Договор № 
BG05SFPR002-2.001-0030-C01, по процедура чрез 
директно предоставяне на безвъзмездна финан-
сова помощ по Програма „Развитие на човешки-
те ресурси” 2021-2027г., по Проект „Грижа в до-
ма в община Руен”

Целта на проекта е да се осигури подкрепа в до-
машна среда за лица с увреждания и възрастни 
хора, зависими от грижа на територията на общи-
на Руен Чрез реализирането на проекта община-
та ще разшири възможностите за предоставяне на 
социални и интегрирани здравно-социални услуги 
в домашна среда, вкл. и в контекста на пандемич-
ни ситуации на територията на общината.

По проекта ще бъдат предоставяни услуги с ос-
новни дейности „Грижа в дома в община Руен“ 
както следва:

1. Предоставяне на почасови мобилни интегрира-
ни здравно-социални услуги по домовете и психо-
логическа подкрепа за възрастни хора в невъзмож-
ност за самообслужване и лица с увреждания.

2. Доставка на храна, хранителни продукти и 
продукти от първа необходимост, както и осигуря-

ване на транспорт/разходи за транспорт на пер-
сонала, предоставящ услугите, от/до домовете на 
лицата. Допустимо е също така заплащане на би-
тови сметки, заявяване и получаване на неотлож-
ни административни и битови услуги (със средства 
на потребителите).

3. Предоставяне на лицата от целевата група на 
информация относно превенция и профилактика 
на здравето и социално значими заболявания, 
включително консултации със. специалисти при 
необходимост.

4. Осигуряване на супервизия и обучения на 
служителите, предоставящи почасови мобилни ин-
тегрирани здравно-социални услуги в домашна 
среда.

Допустими целеви групи по процедурата са:
1. Възрастни в невъзможност за самообслуж-

ване и хора с увреждания;
2. Служители на доставчици на социални и ин-

тегрирани здравно-социални услуги.
БЕНЕФИЦИЕНТ: ОБЩИНА РУЕН
ДОГОВОР BG05SFPR002-2.001-0030-C01от 

07.12.2022 г.
СТОЙНОСТ НА ДОГОВОРА: 765 929.54 лева.
ПРОДЪЛЖИТЕЛНОСТ НА ПРОЕКТА: 14 месеца.

МИНИСТЕРСТВО НА ТРУДА И СОЦИАЛНАТА ПОЛИТИКА
Програма „Развитие на човешките ресурси“

Проект BG05SFPR002-2.001-0030-C01  „Грижа в дома в Община Руен”,
процедура BG05SFPR002-2.001 „Грижа в дома“ по Програма „Развитие на човешките ресурси“ 

2021-2027, Съфинансирано от Европейския съюз“.

ОБЩИНА РУЕН ОБЯВЯВА:
Открита тръжна процедура за провеждане на публични търгове  с явно наддаване с фактическо про-

веждане на 25.01.2023 год. за продажба на  недвижими  имоти – частна общинска собственост,собственост 
на  Община Руен, с характеристики и първоначална тръжна продажна цена, както следва: 

Населено 
място 

Идентификация 
на имота

Площ
кв.м АОС

Първоначална 
тръжна 

продажна цена 
без ДДС

Час на 
провеж-

дане

Определен 
депозит за 

внасяне при 
участие (30 %) лв

Люляково ХV-общ, кв.9 972 6161 5152,00 8.00 1545,60
Люляково ХIV-общ, кв.9 893 6160 4644,00 8.20 1393,20
Люляково ХIII-общ, кв.9 985 6159 5220,00 8.40 1566,00
Люляково IV-общ, кв.17 960 6158 4896,00 9.00 1468,80
Люляково III-общ, кв.17 933 6155 4759,00 9.20 1427,70
Люляково II-общ, кв.17 934 кв.м 6154 4763,00 9.40 1428,90
Люляково I-общ, кв.17 883 кв.м 6153 4415,00 10.00 1324,50
Разбойна Х, кв. 9 638 кв.м 387 3381,00 10.20 1014,30

Руен IX-439, кв.29 810 кв.м 812 5913,00 10.40 1773,90
Руен Масивна 

стоманобетонна 
сграда, находяща 
се в УПИ I, кв.13

1169 кв.м 7071 122 748,00 11.00 36 824,40 

Спечелилият търга да заплати окончателно дос-
тигнатата цена в търга, дължимите данъци и режий-
ни разноски в касата на Общината или по банков 
път в срок, определен в заповедта по чл. 57, ал.1 
от НПУРОИ .

Внесеният депозит за участие да се прихване от 
достигнатата крайна цена в търга.

Определям депозит в размер на 30% от начал-
ната тръжна цена за имота, предмет на търга, кой-
то следва да бъде внесен в касата на Общината или 
по банков път по сметка BG72BUIN95613300506178, 
банков код: BUINBGSF  към Алианц Банк България 
АД до 16.00 ч. на 24.01.2023 г.

Определям срок за подаване на заявления 
за участие - до 16ч. на 24.01. 2023 г. в админи-
стративната сграда на Община Руен. 

 Оглед на имота да се извършва до 16.00ч. на 
24.01.2023 г. включително след подаване на мол-
ба до кмета на Общината.

 Обява за насрочените търгове да бъде публи-
кувана в един областен всекидневник и да се по-
стави в съответните кметства и на информацион-

ното табло в сградата на Община Руен.
Всички насрочени търгове да бъдат проведе-

ни в стая № 22 на Общинска администрация от 
нарочна назначена комисия.

Задължителни документи за участие :
1.Заявление свободен текст;
2. Копие от документ за регистрация /Решение 

за вписване в Търговския регистър/;
3. Удостоверение за актуално състояние – за ЕТ 

и ЮЛ;
4. Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ
5. Копие от личната карта за участниците – фи-

зически лица;
6. Копие от квитанция за внесен депозит
7. Декларация за предоставяне на лични данни

За справки и контаки: Община Руен, тел. 
05944/6233- вътр. 122

ИСМАИЛ ОСМАН 
КМЕТ НА ОБЩИНА РУЕН

ОБЩИНА РУЕН ОБЯВЯВА:
Открита тръжна процедура за провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване под аренда 

на следният земеделски имот от общински поземлен фонд – частна общинска собственост, а 
именно:

№ Населено 
място

Имот местност Площ дка НТП Категория АОС

1 Билка 04056.140.11 Ачмалък 6,606 Изоставена нива 5 3483

II. Определям средните задължителни параметри за провеждане на търговете:
1. Дата, час, начална тръжна цена и размер на депозит за участие

№ Населено 
място

Имот Дата на 
провеждане 

Час на 
провеждане 

Начална тръжна 
арендна цена за 

1 СГ (лв)

Депозит за участие в 
насрочения търг (30 % 

от начална тръжна цена)
1 Билка 04056.140.11 26.01.2023 9.30 79, 27 23,78

2. Срок за отдаване под аренда на всички имоти 
– 25 ( двадесет и пет) стопански години .

3. Срок за създаване на насаждения за всички 
имоти - 4 ( четири ) стопански години, считано от 
датата на сключване на договора 

4. Заплащане на арендната вноска за 5 (пет) 
стопански години за всички имоти – в 10 (десет) 
дневен срок от подписване на договора 

5. Определеният депозит в размер на 30% от 
началната тръжна цена за имота, предмет на търга 
се внася в касата на Общината или по банков път 
по сметка BG72BUIN95613300506178, банков код: 
BUINBGSF към Алианц Банк България АД до 16.00 
ч. на 25.01.2023 г.

6. Насроченият търг да бъде проведен от нарочна 
назначена комисия в стая № 22 на Общинска 
администрация.

7. Срок за подаване на заявления за участие - 
до 16 ч. на 25.01.2022 г. в административната 
сграда на Община Руен. 

 8.Оглед на имота може да бъде извършен до 
25.01.2023 г. включително след подаване на молба 
до кмета на Общината.

 
Задължителни документи за участие :
1.Заявление свободен текст;
2. Копие от документ за регистрация /Решение 

за вписване в Търговския регистър/;
3. Удостоверение за актуално състояние – за ЕТ 

и ЮЛ;
4. Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ
5. Копие от личната карта за участниците – 

физически лица;
6. Копие от квитанция за внесен депозит
7. Декларация за предоставяне на лични данни
За справки и контакти: Община Руен, тел. 

05944/6233- вътр. 122

ИСМАИЛ ОСМАН 
КМЕТ НА ОБЩИНА РУЕН

ОБЯВА
В изпълнение на  Заповед № РД-01-17/09.01.2023 г.  

на Кмета на Община Царево:
ОТКРИВА публичен търг с тайно наддаване за отдаване под 

наем за срок от 5 /пет/ години на помещение с площ от 33 кв.м. 
- за дрогерия, представляващо самостоятелен обект с иденти-
фикатор №10094.501.205.1.1 по КК на с. Варвара, което поме-
щение се намира в имот – публична общинска собственост ак-
туван с АПОС №428/17.02.2010 г., с граници на обекта: 
10094.501.205.1.4.

  Задължителни условия за провеждане на публичния търг с 
тайно наддаване:

- Начална тръжна наемна цена – 127.71 лв. на месец без ДДС, 
годишна тръжна наемна цена в размер на 1532.52 лв. без 
ДДС.;

- Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 
първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата.

Срок за закупуване на тръжната документация от деловод-
ството на Община Царево до 15:00 ч. на 27.01.2023 г.

Срок за подаване на предложенията за участие-до 16:00 ча-
са на 30.01.2023 г.

Цена на тръжната документация - 100.00 лева без ДДС и депо-
зит за участие в размер на 153.26 лв., представляващ - 10% от 
началната годишна наемна цена, вносим по сметката на Общи-
ната: BG35UNCR70003324008729, най-късно до 27.01.2023 г.

Дата на отваряне на предложенията – 31.01.2023 г., час – 
10:00 часа, място – заседателната зала на 3-ти етаж в сграда-
та на Община Царево.  

За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЯВА

„ТРАНСВАГОН“ АД – гр. Бур-
гас уведомява всички физиче-
ски и юридически заинтересо-
вани лица за инвестиционното 
си намерение да изгради бла-
стираща и бояджийна камери 
на територията на фирмата в 
Северна промишлена зона, Ра-
зтоварна гара „Владимир Пав-
лов“, гр. Бургас.

ОБЯВА

Уведомяваме ви, че ЗП Сер-
ген Севим Емин има следното 
решение за своето стопанство, 
което да увеличи броя на от-
глежданите животни, като за-
купи фуражораздаващо ремар-
ке за автоматизация хранене-
то на животните в стопанство-
то в землището на с. Камчия, 
обл. Бургас.



Дарена 
КАМЕНА

Резултатът от 
целогодишното 
куиз състезание 
на известния 
бургаски бар 
„Ескобар“ из-
вади на първо 
място отбор с 
нестандартно-
то име „БаХур“. 
В него участват 
предимно хора 
на възраст меж-
ду 30 – 35 годи-
ни, популярни с 
музикалните си 
способности и 
говорещи чуж-
ди езици.

Целогодишен 
водещ на куиз 
надпреварата е 
Калоян Николов 
– Калата, който 

стана финалист 
в музикална-
та надпревара 
„Гласът на Бъл-
гария” от отбо-
ра на Любо Ки-
ров.

Често, след 
куиз има аф-
търпарти с не-
гово участие и 
известни ди-
джеи от Бургас 
и София.

Това е един 
от четирите 
формата, кои-
то се провеж-
дат в Бургас.

Конкурен-
цията става 
все по ожесточена, каз-
ват участниците в доби-
лата популярност над-
превара за знаещи.

Интересно още е това, 
че в този формат участ-
ва още отбор НК („Нака-

зателен кодекс“), съста-
вена от съдии. В друг от-
бор играе военен проку-
рор. Има също извест-
ни журналисти, адвока-
ти, учители, пиари.

Отбор „БаХур“ след поредната победа (Снимка: 
Архив)

Весела ГОРАНОВА

През седмицата любима-
та певица на Бургас Тони 
Димитрова навърши 60 го-
дини и не ги крие. Отбеля-
за личния си празник без 
шумни празненства, защо-
то репетираше в Бургас пи-
есата „Съвършено проста 

история“, чиято премиера 
ще е на 19 януари. Това е 
седмата й театрална роля 
и първа на четирикрак ге-
рой, която я привлича за-
ради паралела с живота на 
хората. “Обичаш някого, а 
той те пробожда в сърце-
то”, проговаря с гласа на 
Тони закланото от стопа-

нина прасенце ангел.
Тони Димитрова послед-

но взе участие в благот-
ворителния концерт за 
Георги на „Тройката“ пре-
ди Нова година. 

По повод личния й 
празник кметът Димитър 
Николов написа:

“Нейно е силното синьо 
море,

нейния път ще чертаят 
отгоре звездите"!

Честит рожден ден на 

най-слънчевото бургаско 
момиче, Тони Димитрова!

Бъди здрава, продължа-
вай да ни радваш и озаря-
ваш със своята лъчезар-
на усмивка и неповтори-
мия си глас!

Обичаме те, Тони!“.
На 1 юни Тони ще чака в 

НДК своите почитатели за 
голям концерт, а на себе 
си и дъщеря си ще подари 
през февруари преживява-
нето АББА в Лондон.

ЧфБулевард16 13-19 ЯНУАРИ 2023
в бургас

Култови места от Бург

Коронясаха отбор „БаХур“ 
в известен бургаски бар

Тони Димитрова има годишнина, 
подарява си концерт на АББА

Калоян Николов – Калата

„Черноморски фар“

Дъщерята на пре-
зидента Румен Радев 
отново провокира със 
снимка в социалната 
мрежа Instagram. 

Този път Дарина 
Радева показа кадър 
от спалнята и въпре-
ки че не демонстри-
ра голотии, предиз-
вика мъжките фанта-
зии, тъй като позира 
на фона на бели чар-
шафи.

Наскоро Радева бе 
замесена в скандала 
около новия филм на 
Максим Генчев „1349 
лето Господне“.

Според слуховете 
Дарина била избрана 
за главна роля в кино-
лентата, но тези слу-
хове бяха категорич-
но опровергани лич-
но от държавния гла-
ва Румен Радев.

Президентската 
щерка със снимка 

от спалнята
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